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Acta núm. 14/2018 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 
27 DE SETEMBRE DE 2018. 
 
HORA DE COMENÇAMENT: 20.05 HORES 
HORA D’ACABAMENT:  22.32 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
CONVOCATÒRIA: PRIMERA 
 
ASSISTENTS 

Sr. ALCALDE: 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
 

Srs. REGIDORS: 
ALEJANDRA TOMÁS DOMENECH 
VICENTE MORERA ROMAGUERA 
SALVADOR LLOPIS IBIZA 
HILARIO ROBLES SERRANO 
ROSA POUS MARÍ 
ESTER MILLAN SOLDADO 
 

VICENT CANET LLIDÓ 
IMMA IBIZA COTS 
ROSANNA MIÑANA MORELL 
ENRIC ESCRIVÁ COTS 
 

CARLOS MENGUAL MANZANARES 
ANA MARIA MORELL GÓMEZ 
ALFONSO FORRAT ESTÈVEZ 
 

BLAI PEIRÓ SANCHIS 

YOLANDA PASTOR BOLO 
GABRIEL OLTRA MESTRE 
MIREIA FRANCESCA MORERA ALEMANY 
 

ALEJANDRO SALORT RUBIO 
 

JOSÉ SALAZAR CUADRADO 
 

ABSENT EXCUSADA: 
ROSA MARIA SORIA ESCRIVÁ 
 

SRA. SECRETÀRIA: 
SOFIA GREGORI BOIX 
 

SRA. INTERVENTORA: 
MARTA MILVAQUES CUCART 

 

A la ciutat d’Oliva, sent el dia, hora i al 

lloc indicat a l’encapçalament, es 

reuneixen sota la presidència que 

també consta, els membres de la 

corporació expressats al marge, a 

l’objecte de realitzar la sessió del Ple 

de l’Ajuntament, amb el caràcter i 

convocatòria que també consten; actua 

com a fedatari públic la secretària 

accidental de l’ajuntament. 

 

El Ple es constitueix vàlidament, per 

complir el terç legal dels seus 

membres, i assisteix el president i la 

secretària. 

 

La Presidència declara oberta la sessió, 

que es desenvolupa d’acord amb el 

següent Ordre del Dia:  
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PART I.- PART RESOLUTIVA, ESTUDI, INFORME O CONSULTA. 
 
 
PRIMER. DICTAMEN CI DE GOVERNACIÓ SOBRE PROPOSTA PER A 
FORMULAR SOL·LICITUD DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES A 
L’AGÈNCIA VALENCIANA DE SEGURETAT I RESPOSTA A LES 
EMERGÈNCIES PER A LA FINALITZACIÓ DE PROJECTE DE LES OBRES 
“NOVES DEPENDÈNCIES PER A LA FORMACIÓ DE LA POLICIA LOCAL 
D’OLIVA”. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Governació, en sessió 
extraordinària de data 24 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que 
diu textualment: 
 
“Dictamen per a formular sol·licitud de delegació de competències a l’Agencia Valenciana 
de seguretat i resposta a les emergències per a la finalització del projecte de les obres de 
“Noves dependències per a la formació de la policia local d’Oliva” finançat amb càrrec al 
Pla especial de recolzament a la inversió productiva en municipis de la Comunitat 
Valenciana prevista al Decret-llei 1/2009 de 20 de febrer del Consell de la Generalitat. 
 
El Sr. Alcalde comenta la proposta presentada:  
 

PROPOSTA 
Antecedents 

1. El Decret Llei 1/2009, de 20 de febrer, del Consell va constituir i va dotar tres plans especials de 
suport destinats a l’impuls dels sectors productius, l’ocupació i la inversió productiva en 
municipis i es van aprovar crèdits extraordinaris per a atendre al seu finançament, concretament 
el Pla Especial de suport a la Inversió Productiva en Municipis de la Comunitat Valenciana. 
La vigència d’aquest Pla de suport a la Inversió Productiva ha sigut prorrogada a través de 
diverses lleis de mesures fiscals, de gestió administrativa i financera i d’organització de la 
Generalitat, sent l’última la formulada a través del Decret Llei 372016, de 27 de maig, que va 
prorrogar la seua vigència fins al 30 de juny de 2019. 

 
2. Dintre del marc d’aquest Pla, l’Ajuntament d’Oliva mitjançant acord de la Junta de Govern 

Local de data 24 d’abril de 2009, va sol·licitar autorització per a diversos projectes, entre els 
quals es trobava el de «NOVES DEPENDÈNCIES PER A LA FORMACIÓ DE LA POLICIA 
LOCAL D’OLIVA», amb un cost total de 1.200.000 euros, amb finançament compartit entre la 
Generalitat Valenciana i l’Ajuntament d’Oliva. 

 
3. La Conselleria de Governació va resoldre adjudicar definitivament les obres de construcció de 

les noves dependències per a la formació de la Policia Local a Oliva a l’empresa Construcciones 
Villegas S.L. 

 
4. L’import total de l’obra adjudicada va ser d’un milió tretze mil cent seixanta-cinc euros amb 

setze cèntims (1.013.165,16 €), dels quals la Conselleria de Governació es feia càrrec de set-
cents quaranta-tres mil cent cinquanta-sis euros amb seixanta-quatre cèntims (743.156,64 €), i 
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l’Ajuntament d’Oliva es feia càrrec dels restants dos-cents setanta mil huit euros amb cinquanta-
dos cèntims (270.008, 52 €). 
La signatura del contracte administratiu es va formalitzar el 5 de març de 2010, establint-se un 
termini d’execució de 9 mesos i mig, d’acord amb la millora presentada per l’empresa 
adjudicatària, comptats a partir del dia següent a la formalització de l’Acta de Comprovació del 
Replanteig de l’Obra, que es va alçar el 9 de març de 2010. 

 
5. A partir de gener de 2011, l’obra va quedar paralitzada de manera unilateral per l’empresa 

contractista, i el 12 d’abril de 2012, després de tramitar el corresponent expedient, mitjançant 
resolució del Conseller de Governació que va tindre entrada en aquest Ajuntament el dia 19 
d’abril de 2012, R.E. núm. 4390, es va resoldre, entre altres extrems l’aprovació de la resolució 
del contracte amb Construcciones Villegas S.L. per a la construcció de les obres de “Noves 
dependències per a la formació de la Policia Local a Oliva”. 

 
6. Amb data 29 de novembre de 2013, des d’aquesta Alcaldia es va remetre, a la Conselleria de 

Governació, sol·licitud d’acabament de les obres del projecte esmentat, a més de les diferents 
reunions amb la Conselleria esmentada i la actual Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a 
les Emergències (AVSRE), proposant diverses alternatives per a la finalització de les obres de 
les noves dependències per a la formació de la Policia Local d’Oliva. 

 
7. Fruit d’aquestes negociacions, i mitjançant escrit de la Direcció general de la Agència de 

Seguretat i Resposta a les Emergències de data 11 de maig de 2017 es comunica que 
l’Ajuntament havia de licitar el modificat del Projecte de les repetides obres i finançar amb 
recursos propis la diferència que supose el modificat. 

 
8. Per tot això, mitjançant Decret d’aquesta Alcaldia núm. 1676/17, de 31 de juliol de 2017, es va 

adjudicar el contracte menor de serveis de redacció del Modificat del Projecte de les Noves 
Dependències per a la Formació de la Policia Local d’Oliva, a la mercantil «Pina Navarro 
Arquitectos & Asociados, S.L.P.», mercantil encarregada de la Direcció de les Obres inicials. 

 
9. L’empresa esmentada va presentar amb registre d’Entrada núm. 2880/2018, de data 19 de febrer 

de 2018 el Projecte Tècnic Bàsic i d’Execució MODIFICAT DE LES NOVES 
DEPENDÈNCIES DE LA POLICIA LOCAL, amb un pressupost d’execució per contracta de 
1.137.347,03 euros, IVA inclòs. L’esmentat projecte va ser supervisat favorablement mitjançant 
informe emès per l’Arquitecte municipal en data 16 d’abril de 2018. Tanmateix, va se supervisat 
favorablement per la Cap del Servei de Gestió Immobiliària de la Generalitat Valenciana, 
mitjançant informe emès el 30 d’abril de 2018. 

 
10. Com a conseqüència de la reorganització dels servicis de la Generalitat competents en matèria de 

seguretat i emergències, operada per la Llei 4/2017, de 3 de febrer, de la Generalitat, per la qual 
es crea l'AVSRE, l'execució del projecte citat en Oliva és competència del dit organisme 
autònom. No obstant això, per raons d'eficàcia i millora de la gestió, tant l'AVSRE com 
l'Ajuntament d'Oliva consideren convenient establir un llit de col·laboració entre ambdós entitats 
per a facilitar i impulsar la més ràpida execució de les obres projectades, procurant així un millor 
servici a l'interés públic, per mitjà de l'aprofitament dels recursos tècnics i humans de què 
disposa l'Ajuntament. Ambdós parts coincidixen a considerar que la delegació de competències 
és l'instrument més adequat per a articular eixa col·laboració, de manera que l'Ajuntament 
assumiria la contractació de les obres, la seua direcció i el control de la seua execució fins a la 
seua terminació, inclosa l'aprovació de les certificacions de les obres i honoraris. 

 
11. Des de l’ASVRE es proposa que d’acord amb la Disposició Addicional primera de la Llei 

21/2017, de 28 de desembre, de mesures fiscals, de gestió administrativa i financera, i 
d’organització de la Generalitat la necessària sol·licitud prèvia de la delegació de competències 
efectuada per l’entitat local interessada. 
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Fonaments Jurídics 
 

a) Respecte a la competència per a l'execució de les obres, l'article 4 del Decret Llei 1/2009, del 
Consell, pel qual es constituïxen i doten tres plans especials de suport destinats a l'impuls dels 
sectors productius, l'ocupació i la inversió productiva en municipis, i s'aproven crèdits 
extraordinaris per a atendre al seu finançament, establix: 
«1. Les obres podran ser executades pels Ajuntaments o per la Generalitat, en els termes i 
d'acord amb el que establix l'apartat 2 del present article. 
2. Les obres seran executades per la Generalitat quan es corresponguen amb projectes autoritzats 
a municipis amb una població superior als 10.000 habitants, en este supòsit podrà subscriure 
l'oportú Conveni. En la resta de casos, l'administració competent per a l'execució de les obres es 
determinarà en la Resolució a què es referix l'apartat 4 de l'article 6 del present Decret-Llei». 

 
b) A més, en relació a la delegació de competències s’ha d’estar a allò que disposa els articles 22.2 

g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local (LRBRL) . 
 
c) L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 

racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció de control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

d) L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les atribuïdes 
per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la Hisenda 
municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània del mateix servei 
públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran necessaris i vinculants els 
informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, en els qual s’assenyale la 
inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga atribuïda la financera sobre la 
sostenibilitat financera de les noves competències. 

 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar de la Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències (AVSRE) la 
delegació de competències en l’Ajuntament d’Oliva per a la contractació de les obres, la seua direcció i el 
control de la seua execució fins a la seua terminació, inclosa l'aprovació de les certificacions de les obres i 
honoraris del projecte MODIFICAT DE LES NOVES DEPENDÈNCIES DE LA POLICIA LOCAL 
D’OLIVA, obra inclosa en el el Pla Especial de recolzament a la Inversió Productiva en Municipis de la 
Comunitat Valenciana, projecte amb una pressupost d’execució per contracta de 1.137.347,03 euros, IVA 
inclòs. 
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Segon. Sol·licitar el co-finançament del projecte modificat esmentat d’acord amb el crèdit romanent de 
l’execució incompleta del projecte inicial i dels honoraris en concepte de direcció de les obres i 
coordinació de seguretat i salut en el treball.  
 
Tercer. En el supòsit de que s’accepte la delegació de competències plantejada, que per el Departament 
d’Intervenció de l’Ajuntament d’Oliva, s’inicien els tràmits necessaris per tal de consignar les quantitats 
en concepte d’aportació municipal per a co-finançament del projecte, la direcció de les obres i la 
coordinació de seguretat i salut de les mateixes en el pròxim pressupost municipal.  
 
Quart. Donar trasllat d’aquest acord a la Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències 
(AVSRE).  
 
Cinquè. Donar compte del present acord als Departament de Contractació Administrativa. 
 
Els membres de la Comissió Municipal informativa de Governació l’aproven per unanimitat, 
Es dictamina favorablement el següent: 
 
Primer. Aprovar la proposta per a formular sol·licitud de delegació de competències a 
l’Agencia Valenciana de seguretat i resposta a les emergències per a la finalització del projecte 
de les obres de “Noves dependències per a la formació de la policia local d’Oliva” finançat amb 
càrrec al Pla especial de recolzament a la inversió productiva en municipis de la Comunitat 
Valenciana prevista al Decret-llei 1/2009 de 20 de febrer del Consell de la Generalitat 
 
Segon. Elevar aquest dictamen al Ple de l'Ajuntament, per a l’adopció d’acord i donar-ne trasllat 
a la Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències (AVSRE) i donar compte 
del present acord al Departament de Contractació administrativa.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres presents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. alcalde: “Per fer un poc d’històric, tenen els antecedents, però n’hi ha més 

encara, aquest projecte es remunta al 3 de març de 2010, en el marc del pla especial 
de suport a la inversió productiva dels municipis de la Comunitat Valenciana, 
conegut com el pla Confiança, en el qual la Conselleria de Governació va resoldre 
adjudicar definitivament les obres de construcció de les noves dependències per a la 
formació de la Policia Local a Oliva a l’empresa Construcciones Villegas SL, per un 
import d’un milió tretze mil euros, dels quals l’ajuntament finançava amb dos-cents 
setanta mil euros, i la conselleria set-cents quaranta-tres mil euros. Les obres van 
començar el 9 de març de 2010, i a partir de gener de 2011, l’obra va quedar 
paralitzada de manera unilateral per l’empresa contractista, tot i que finalment l’1 
d’agost de 2011 que l’empresa Construcciones Villegas SL va comunicar a la 
conselleria que no li era possible continuar l’execució de les obres, a causa de la 
seus situació d’insolvència. Amb data 1 de setembre de 2011 la conselleria va iniciar 
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el corresponent expedient de resolució contractual, que es va declarar caducat el 3 
de març de 2012, pel Consell Jurídic Consultiu, per sobrepassar el termini màxim 
per a resoldre aquest contracte, fixat en tres mesos. Seguint allò indicat pel Consell 
Jurídic Consultiu de la Comunitat Valenciana, la conselleria va tornar a iniciar 
l’expedient de finalització del contracte, i finalment el 12 d’abril de 2012, 
l’aleshores conseller de Governació, va resoldre l’aprovació de la resolució del 
contracte i la confiscació de la garantia definitiva i de les garanties en dipòsit de 
materials, valorada en poc més de 125.000 euros. El 15 d’abril de 2013, després de 
realitzar, qui els parla, nombroses peticions de visita per tractar amb el conseller de 
Governació l’assumpte de l’acabament de les obres de construcció, finalment vaig 
mantindre una reunió amb la secretària autonòmica de Governació, i la 
subsecretària, de la mateixa conselleria; tot i que les dues representants van 
manifestar el seu compromís d’avançar en la tramitació, la legislatura va acabar en 
juny de 2015, sense albirar tan sols la finalització de les obres. Va ser en agost de 
2015, en aquesta legislatura, que vaig tindre una primera reunió amb el director 
general de Seguretat i Resposta a les Emergències, José Maria Angel, que havia 
passat de la Conselleria de Governació a Presidència de la Generalitat; en la dita 
reunió se’m va informar que l’expedient estava parat des de 2012, la qual cosa 
pràcticament ja sabíem, i que ni tan sols constava en l’expedient que s’arribara a 
sol·licitar a la Conselleria d’Hisenda la generació del crèdit de 125.000 euros de la 
fiança confiscada a l’empresa. Aqueixa proposta de generació de crèdit, que era 
necessària per a licitar l’acabament de les obres, es va fer el 3 de setembre de 2015, 
per part del funcionari competent de la Sotssecretaria de la Presidència de la 
Generalitat, després de les gestions del mes d’agost. El 20 de novembre de 2015, 
després d’estar fent un seguiment intens per part de l’ajuntament, el Consell de la 
Generalitat, que és l’òrgan competent, va aprovar la generació de crèdit de 125.259 
euros per a l’edifici de la Policia Local d’Oliva; i el 17 de desembre de 2015 tots 
recordaran que el director general va visitar les obres de les dependències de la 
Policia Local, per comprovar in situ quina era la situació, i va declarar que molt 
probablement les obres podrien estar acabades a finals de 2016, primers de 2017. 
però es va donar un nou contratemps, ja que el 26 d’abril de 2016 vam tindre 
coneixement que el mateix director general de Seguretat informava al sotssecretari 
de Presidència que no s’havien incorporat al pressupost de 2016 de la Generalitat, 
com a romanents, els 125.000 euros que s’havien generat en novembre de 2015, de 
forma que s’havia de tornar a generar el crèdit; i això es va fer, es va sol·licitar per 
part del sotssecretari nova generació de crèdit a la Conselleria d’Hisenda, i a 
l’Oficina de Contractació informe de l’estat de les obres i els passos necessaris per 
al seu acabament. Vam estar quasi un any de reunions i fent gestions molt intenses, 
fins que l’11 de maig de 2017, després de moltíssimes reunions, com ja he dit, el 
director general va parlar amb la Conselleria d’Hisenda, que va informar a 
l’ajuntament que era l’ajuntament qui s’havia d’encarregar de la licitació del 
projecte modificat, que després aprovaria l’Oficina de supervisió de la Conselleria 
d’Hisenda. Per això el 31 de juliol de 2017, per Decret de l’Alcaldia núm. 1676/17, 
es va adjudicar el contracte menor de serveis de redacció del Modificat del Projecte 
de les Noves Dependències de la Policia Local d’Oliva, a la mateixa mercantil, 
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seguint les indicacions de la conselleria, que s’havia fet càrrec de la direcció 
facultativa de les obres. Després de prou reunions de treball, es van recuperar les 
qüestions que van motivar en 2011, abans de la paralització de les obres, la 
necessitat d’un projecte modificat, que no es va arribar a fer per la paralització. 
Altres indefinicions del projecte original, quantificació dels danys a reparar pel pas 
del temps, així com la necessitat de noves unitats d’obra, com ara la galeria de tir, 
que no estava inclosa, canvis en els envans per complir la normativa, o la 
instal·lació elèctrica de baixa tensió necessària per al funcionament de la 
instal·lació, que tampoc estava prevista. Finalment, el 19 de febrer de 2018 es va 
presentar el projecte bàsic i d’execució Modificat de les noves dependències de la 
Policia Local, amb un pressupost d’execució per contracta d’1.137.347 euros. 
També es va presentar la documentació per a l’obtenció de la Llicència ambiental, 
tràmit que també s’haurà de seguir necessàriament. El 6 de març i el 13 d’abril, es 
va enviar a la direcció general còpia del projecte, i l’estudi de Seguretat i Salut del 
projecte modificat; i el 30 d’abril de 2018, el cap de servei de Gestió Immobiliària 
de la Generalitat va emetre informe favorable, informe que és preceptiu per 
continuar amb la gestió. Les gestions amb Presidència van continuar, en concret 
amb el secretari autonòmic de Presidència, perquè s’inciara l’expedient de licitació 
de les obres de finalització, la qual cosa és competència de la Generalitat. A finals 
d’agost d’enguany, com que la Generalitat ens va informar que no estava en 
condicions de licitar les obres en un període de temps raonablement breu, 
l’ajuntament va demanar la delegació de competències, perquè era possible des de 
l’aprovació de la Llei 21/2017, de 28 de desembre. Finalment, el passat 21 de 
setembre, mitjançant registre d’eixida, que ens van avançar per correu electrònic, el 
director general va enviar la comunicació formal a l’ajuntament perquè demanàrem 
la delegació de competències que hui ve a votació.” 

 
 
 
SEGON. DICTAMEN CI D’HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE LA 
MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER SUPLEMENTS DE CRÈDITS 
01/2018/E. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Béns Municipals, en 
sessió ordinària de data 20 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, 
que diu textualment: 
 
“MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER SUPLEMENTS DE CRÈDITS 01/2018/E 
 
Vist l'expedient número 01/2018/E de modificació de crèdits mitjançant crèdits extraordinaris 
finançats amb baixes de partides del Pressupost Municipal vigent. 
 
Resultant que, analitzades les despeses específiques i determinades que es pretenen cobrir amb 
aquests crèdits extraordinaris, no permeten que la seua realització es demore a exercicis futurs 
així com que les baixes proposades no pertorben la prestació dels serveis, havent-se motivat en 
la Memòria de data 29 d'agost de 2018. 
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Considerant que les modificacions proposades són crèdits extraordinaris, regulat en els arts. 177 
TRLRHL, 35-38 i 49-51 RD 500/90, base 9.1 i 9.6 de les d'Execució del pressupost finançat 
amb baixes de partides per imports no compromesos, la qual cosa no pertorba els respectius 
serveis (36.1.c), segons es fa constar en la memòria, tot això de conformitat amb el que es 
disposa en els arts. 50 i 51 del RD 500/90. 
 
Vist l'Informe de la Intervenció municipal, de data 29 d'agost de 2018. 
 
El regidor d'Hisenda i tinent d'alcalde Delegat d'Hisenda, previ dictamen de la Comissió 
d'Hisenda i béns municipals amb el vot favorable de Sr. Vicent Canet Llidó (representant de 
Bloc-Compromís, 5 vots), Sr. Gabriel Oltra Mestre (representant de Projecte Ciutadans d’Oliva, 
4 vots), Sr. José Salazar Cuadrado (representant de Gent d’Oliva, 1 vot), i Sr. Alejandro Salort 
Rubio (representant d'Esquerra Unida, 1 vot) i l'abstenció de la Sra. Alejandra Tomás 
Doménech Verdú (representant del PP, 6 vots) DICTAMINA FAVORABLEMENT i eleva al 
Ple la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
PRIMER. Aprovar provisionalment l'expedient número 01/2018/E de modificació de crèdit 
mitjançant suplement de crèdits següent que es finançarà amb baixes de les partides que 
s'indiquen:  
 
CRÈDITS EXTRAORDINARIS: 
PARTIDA DENOMINACIÓ PRESSUPOST 

INICIAL 
MODIFICA. 
ANTERIORS 

MODIFICA. 
ACTUALS 

PRESSUPOST  
DEFINITIU 

33800.6220000 Festes Populars. Edificis i 
altres construccions 

0 
 

0,00 35.000,00 35.000,00 

 TOTAL AUGMENTS   35.000,00  

 
BAIXES: 
PARTIDA DENOMINACIÓ PRESSUPOST 

INICIAL 
MODIFICA. 
ANTERIORS 

MODIFICA. 
ACTUALS 

PRESSUPOST  
DEFINITIU 

33800.6250000 Festes Populars. Mobiliari 
i utensilis 

0 
 

35.000,00 - 35.000,00 0,00 

 TOTAL DISMINUCIONS   35.000,00  

 
SEGON. Exposar al públic l'expedient en el tauler d'anuncis i en el Butlletí Oficial de la 
Província durant 15 dies hàbils a comptar des de l'endemà a la seua publicació en el BOP, 
posant a la disposició del públic la documentació corresponent i podent, durant aquest termini 
els interessats presentar reclamacions davant el Ple. 
 
TERCER. En cas que no es presenten reclamacions en termini, es considerarà definitivament 
aprovat l'acord provisional. 
 
QUART. L'acord definitiu i el resum per capítols de la modificació acordada s’haurà de 
publicar en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
CINQUÉ. De l'expedient definitivament aprovat es remetrà còpia als departaments 
corresponents, afectats per aquest expedient, al departament d'Intervenció així com a 
l'Administració General de l'estat i de la Comunitat Autònoma.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
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El Ple de l’Ajuntament, amb 11 vots a favor (5 del Grup Compromís per Oliva, 4 del 
Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 1 del Grup Esquerra Unida del País Valencià i 1 del 
Grup Municipal Gent d’Oliva) i 9 abstencions (6 del Grup Partit Popular i 3 del Grup 
Socialista Municipal), acorda aprovar el dictamen transcrit anteriorment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. Canet Llidó: “Com vam explicar en comissió informativa, es tracta d’una 

modificació pressupostària que pràcticament seria assimilable a un canvi de finalitat, 
perquè es tracta d’uns diners que hi havia a conseqüència del préstec de 2016, que 
estaven incorporats al pressupost d’aqueix exercici, que anaven destinats a 
l’adquisició d’una tarima i d’unes cadires; a conseqüència que aqueixa inversió no 
ha estat finalment necessària perquè s’ha reenfocat el plantejament de les cadires i 
de l’entarimat a través d’un contracte de prestació de serveis, aqueixos diners que 
estaven ahí van a destinar-se a l’adequació dels voltants de la Casa de la Festa; per 
tant es donen de baixa del lloc on estaven i s’incorporen, previ tota la tramitació 
corresponent al nou lloc que li correspon, la nova aplicació pressupostària que li 
correspon, que és la 625, per poder atendre aqueixa necessitat expressada pel regidor 
delegat competent, que és el regidor de Festes.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Ho ha explicat molt bé el Sr. Canet; dir simplement que en 

principi l’actuació que es pretenia sobre la Casa de la Festa, els voltants, que 
consisteix bàsicament a retirar les pedres que hi ha allí, per les molèsties que això 
ocasiona i per la salubritat, anava a sufragar-se a través dels PPOS de 2016. Quan 
vam haver de fer la rehabilitació i recuperació del sostre del Mercat Municipal, vam 
haver d’agarrar aqueixa partida per fusionar-la amb una altra que teníem del sòl del 
pis, per poder fer l’actuació del sostre del mercat, perquè era més urgent. Ens va 
quedar una partida pendent, que vam renunciar, com ja ha explicat el Sr. Canet, a 
adquirir taules i cadires i escenari, a través de la partida, i el que hem fet ara és 
donar-li aquesta destinació, ja que en el seu moment els diners que anaven destinats 
a aquesta obra es van utilitzar per al sostre del mercat, i ara el que fem és canviar la 
finalitat dels diners que tenim des de 2016 a càrrec del préstec, al capítol 
d’inversions per poder fer l’obra aquesta, d’adequació dels voltants de la Casa de la 
Festa.” 

 
 
TERCER. DICTAMEN CI D’HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL CORRESPONENT A L’ANY 2017. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Béns Municipals, en 
sessió de data 20 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu 
textualment: 
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“ASSUMPTE: APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL CORRESPONENT A L’ANY 
2017 
 
Vist el Compte General i els documents que el justifiquen, i que han estat retut i està conforme 
amb els llibres de comptabilitat i la resta d’antecedents documentals, de conformitat amb allò 
que disposa en els articles 208 i següents del RD legislatiu 2/2004, de 5 de març, per el que 
s’aprova el text refós de la Llei de les Hisendes Locals, i amb l’Ordre EHA/4041/2004, de 23 de 
novembre per la qual s’aprova la Instrucció del Model Normal de Comptabilitat per a 
l’Administració Local, i tenint a la vista i consultats tots els antecedents que s’ha cregut 
convenient per a millor dictaminar respecte dels extrems a que fa referència l’article 212 de 
l’esmentada llei. 
 
Vist l’informe emés per la Intervenció d’aquest Ajuntament de data 12 de juny de 2018. 
 
Atés que la Comissió Especial de Comptes, en reunió que va tindre lloc el dia 6 de juliol de 
2018, dictaminà favorablement el Compte General corresponent a l’exercici de 2017. 
 
Atés que el Compte ha estat exposat al públic per termini de 15 dies hàbils mitjançant edicte 
publicat al tauler d’anuncis de la Casa Consistorial i en el Butlletí Oficial de la Província 
núm.139, corresponent al dia 19 de juliol de 2018, durant els quals i vuit dies més no s’ha 
presentat cap reclamació. 
 
La Comissió d’Hisenda , amb el vot favorable de D. Vicent Canet Llidó (representant de Bloc-
Compromís, 5 vots), D. Gabriel Oltra Mestre (representant de Projecte Ciutadans d’Oliva, 4 
vots), D. José Salazar Cuadrado(representant de Gent d’Oliva, 1 vot) i D. Alejandro Salort 
Rubio (representant d’Esquerra Unida, 1 vot) , i l’abstenció de Dª Alejandra Tomás Doménech 
Verdú (representant del PP, 6 vots), DICTAMINA FAVORABLEMENT i eleva al Ple la 
següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer.- Aprovar els comptes i estats que componen el Compte General d’aquest Ajuntament 
corresponent a l’exercici de 2017, així com els seus annexos, presentada segons determina amb 
l’Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre per la qual s’aprova la Instrucció del Model 
Normal de Comptabilitat per a l’Administració Local, i que són els enumerats en l’article 209 
de l’esmentada Llei d’Hisendes Locals.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, amb 11 vots a favor (5 del Grup Compromís per Oliva, 4 del 
Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 1 del Grup Esquerra Unida del País Valencià i 1 del 
Grup Municipal Gent d’Oliva) i 9 abstencions (6 del Grup Partit Popular i 3 del Grup 
Socialista Municipal), acorda aprovar el dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
QUART. DICTAMEN CI DE BENESTAR SOCIAL SOBRE SI S’ESCAU 
ELABORACIÓ D’UN PLA D’IGUALTAT PER A L’AJUNTAMENT D’OLIVA 
AIXÍ COM EXPRESSAR EL COMPROMÍS PER A IMPULSAR EL I PLA 
D’IGUALTAT PER A LA CIUTADANIA. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Benestar Social, de data 19 de 
setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
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“DESPATX EXTRAORDINARI 
 
Seguidament es proposa que s’incloga com a punt de l’ordre del dia: 
 
DICTAMEN SI S’ESCAU ELABORACIÓ D’UN PLA D’IGUALTAT PER A 
L’AJUNTAMENT D’OLIVA AIXÍ COM EXPRESSAR EL COMPROMÍS PER A 
IMPULSAR EL I PLA D’IGUALTAT PER A LA CIUTADANIA. 
 
Es procedeix a la votació i s’accepta per unanimitat dels membres de la comissió la inclusió 
d’aquest assumpte en l’ordre del dia. 
 
El Regidor de Benestar Social, Sr. Alejandro Salort Rubio, formula proposta sobre el 
compromís d’aquest Ajuntament d’impulsar i desenvolupar polítiques d’igualtat entre dones i 
homens.  
 
Es proposa a la Comissió de Benestar Social que dictamine de conformitat els següents acords: 
 
PRIMER: Manifestar el compromís públic d’aquesta entitat local en l’establiment i 
desenvolupament de polítiques que integren la igualtat de tracte i d’oportunitats entre dones i 
hòmens. 
 
SEGON: Elaborar, desenvolupar i implantar mesures en un Pla d’Igualtat per a l’Ajuntament 
d’Oliva comptant amb la representació legal de la plantilla de personal de l’Ajuntament per a 
ésser aprovat després per la Mesa General de Negociació formalitzant-se la Comissió d’Igualtat 
adient. 
 
TERCER: Impulsar el I Pla d’igualtat per a la Ciutadania pel qual també s’ ha donat compte a 
la Comissió Municipal Informativa de Benestar Social del 20 de juny d’aquest any 
 
QUART: De l’acord que recaiga s’eleve a la consideració del Ple de l’Ajuntament. 
 
Seguidament es procedix a estudi i deliberació pels membres de la Comissió. 
 
La Comissió Informativa Municipal de Benestar Social per unanimitat, dictamina favorablement 
el següent: 
  
PRIMER: Manifestar el compromís públic d’aquesta entitat local en l’establiment i 
desenvolupament de polítiques que integren la igualtat de tracte i d’oportunitats entre dones i 
hòmens 
 
SEGON: Elaborar, desenvolupar i implantar mesures en un Pla d’Igualtat per a l’Ajuntament 
d’Oliva comptant amb la representació legal de la plantilla de personal de l’Ajuntament per a 
ésser aprovat després per la Mesa General de Negociació formalitzant-se la Comissió d’Igualtat 
adient. 
 
TERCER: Impulsar el I Pla d’Igualtat per a la Ciutadania pel qual també s’ ha donat compte a 
la Comissió Municipal Informativa de Benestar Social del 20 de juny d’aquest any. 
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QUART: De l’acord que recaiga s’eleve a la consideració del Ple de l’Ajuntament.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres presents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. Salort Rubio: “Com ja vam tractar en la comissió, el que es porta al plenari és 

una proposta, o millor un compromís, per tal de dur a terme el pla d’igualtat de la 
ciutat d’Oliva. Com es va explicar en la comissió, el pla consta de dues parts, una 
primera part que es dedica a l’estudi i a apostar i aportar solucions a la societat 
d’Oliva, i un altre de caràcter més intern, em l’àmbit de l’ajuntament. És necessari 
aquest primer punt, encara que ja s’està fent la feina; aquest compromís. Per això ho 
portem a plenari.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Sr. Salort. Si jo fóra regidor del govern, amb aquestes 

coses, hauria dimitit. Vosté costa molts diners a l’ajuntament. Ja no és un joc, ja no 
és el que vosté pensa de mania cap al regidor d’Esquerra Unida; és que vosté és molt 
irresponsable. Fa dos anys li vam dir el tema del pla d’igualtat; és veritat que ho 
parlàvem amb la Sra. Miñana, i la Sra. Miñana intentava tapar-lo a vosté; mai el va 
acusar; tampoc va dir que el culpable era vosté mateix. No el va realitzar; i no 
nosaltres, fa tres anys li va advertir conselleria; li va dir que pràcticament totes les 
subvencions que anaren al voltant del tema de la igualtat, havies de tindre el pla; 
perquè puntuaria i molt, i no el va fer. Fa un any, o un poc més, en una comissió 
vosté va dir que s’estava realitzant, que tenia una persona que ja estava fent el pla 
d’igualtat i que en breu estaria; encara no el tenim. Vosté ha costat, com a mínim, 
200.000 euros pel T’AVALEM, perquè si el pla d’igualtat que vosté hauria d’haver 
fet haguera estat fet, la culpa no és de la Sra. Miñana, és de vosté, hauríem tingut els 
200.000 euros per a treball per als joves. Està molt bé, molt bonic les quintades, 
però la gent que necessita treballar, la gent jove, vosté li ha costat 200.000 euros, 
que no és poc. Però el que el pla Centelles, que no entraré en qüestions semàntiques, 
l’hem perdut, no l’hem agarrat, no entraré. És veritat que és pel tema de 
l’homologació, però si hagueren estat homologades, tampoc ens l’haurien donat, pel 
tema del pla d’igualtat. Com és possible que vosté, regidor de Benestar Social que 
des del minut un sabia que havia de realitzar aquest pla d’igualtat, a falta de set 
mesos em porta un punt dient manifestar el compromís públic per a realitzar el pla 
d’igualtat. Sr. Salort, està costant molt diners a l’ajuntament. No era un joc polític, 
no des del minut un que vam entra en aquesta corporació, sinó abans. Benestar 
Social és un àmbit molt sensible i alhora complicat. Si no era capaç de fer-ho, haver-
ho deixat. Vosté costa molts diners a aquest ajuntament, i el més dur és que costa 
molts diners a la gent més necessitada.” 
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 Sra. Miñana Morell: “Jo per aclarir un poc la intervenció. Jo pense que de tots és 

sabut, i així es va manifestar en la Comissió de Benestar Social, que la ciutat 
d’Oliva es mereix un pla d’igualtat, l’ajuntament també se’l mereix, i més amb tots 
els assumptes que tenim tots aquestos dies de violència masclista; pensem que és 
una cosa que s’ha d’anar treballant; i el pla d’igualtat de l’ajuntament també és molt 
necessari. Jo voldria aclarir pla que exactament el taller T’AVALEM no va ser 
exclusiu no tindre el pla d’igualtat; i dic això perquè de les 42 propostes que vam 
presentar a la conselleria per a obtindre el taller T’AVALEM, 24 d’elles tenien el 
pla d’igualtat, però només hi havia diners per a 15, i així es va donar, per a 15 
projectes que tenien el pla d’igualtat, sí, però 9 d’elles que també tenien el pla 
d’igualtat no van poder obtindre el taller. No és exclusiu, ni és primordial el fet de 
tindre el pla d’igualtat; és una concurrència competitiva en què guanyen els diners 
que hi ha. L’any passat hi havia vuit milions d’euros per a la subvenció i es van 
repartir més tallers; enguany hi ha tres milions d’euros i s’han repartit menys tallers. 
Repetesc que 24 tallers amb el pla d’igualtat i només es van donar 15 tallers amb pla 
d’igualtat. El pla d’igualtat no és un requisit, no és el que et dóna automàticament un 
taller d’ocupació; es necessiten moltes altres coses. Per tant pense que el que hem de 
fer és continuar treballant per a tindre el pla d’igualtat i tindre les majors garantires 
possibles perquè a al nostra ciutat arribem el major nombre de tallers; però el fet de 
tindre el pla d’igualtat no és requisit, ni és alguna cosa que ens ho garantesca.” 

 
 Sra. Tomás Doménech: “Jo quasi per no repetir-me, sí que em subscric al que ha 

dit el Sr. Carlos Mengual, encara que vosté ara li faça la volta; però mire, també el 
més curiós és que el 20 de setembre del 2017 vostés contracten una funcionària del 
grup A, no qualsevol, com a agent d’igualtat; més d’un any. Aleshores, és un poc 
incongruent. És important tindre el pla d’igualtat, i vostés tenen una persona que han 
contractat fa més d’un any, que no ha fet la seua tasca. Això no obstant, nosaltres ho 
recolzarem, perquè és un pla bo, i el recolzarem; però vostés arriben sempre tard.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Em sembla com a mínim atrevit les pronunciacions del Sr. 

Mengual, però allà ell amb les seues consideracions. Nosaltres respecte al pla he de 
dir que com ha matisat la Sra. Tomás, des d’octubre de l’any passat podem tindre 
una persona professional en l’àmbit de la igualtat, treballant en això; ha estat des del 
minut un treballant en això; no es perden subvencions per no tindre això; això tinga-
ho ben clar, ja ho ha matisat la Sra. Miñana, però m’agradaria, a banda de matisar 
que estem treballant en això i no ho hem deixat en cap moment, perquè el nostre 
compromís, precisament, és aqueix, tirar un poc de fitxa històrica; sincerament, Sr. 
Mengual, este tema de la història tampoc era la meua lluita, però en vore aquestes 
declaracions tan atrevides, també m’agrada assomar-me. El 2009 vostés van 
impulsar un compromís que també han estat vuit anys sense complir; no sé si vuit 
anys són prou, no sé si li sona la frase, però des de 2017, quan tenim tot açò, quan 
tenim la persona que pot fer-ho, ens hem pronunciat i ens hem afiançat en aquest 
compromís d’acabar-ho; evidentment les coses tenen el seu temps. Aquest pla 
d’igualtat comporta molta feina; no es pot copiar, perquè també he escoltat alguna 
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que altra il·luminació seua que diu que això és copiar-ho i ja està; no, això no és 
copiar-ho. Això s’ha de treballar; això se li ha de donar el caràcter que es mereix; i 
les dades no es poden inventar, que al cap i a la fi parlem de la ciutat d’Oliva, i no 
de qualsevol altra. Així que quan vosté suposava que copiant-ho podíem arribar als 
deu punts que ens feien arribar al pla, vosté errava. Això no obstant, i per deixar-li 
un poc la tranquil·litat, he de dir que en cap moment hem deixat de treballar en 
aqueix pla; que les coses costen el seu temps, i està clar que ens hauria agradat 
tindre’l des de 2009, però quan hem pogut hem dedicat l’esforç ahí.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Primer a la Sra. Miñana, i supose que en relació, al Sr. 

Salort. És veritat que Oliva se’l mereix, per això podríem haver treballat per a 
tindre’l. Després, és veritat que no és requisit indispensable; en cap moment ho he 
dit jo, però si ens hagueren donat aqueixos 10 punts estaríem entre els 15 primers. I 
si no és requisit indispensable, segur que és requisit que si no el tens no entraràs. 
Segur que dels 24 que el tenien, i 15 han entrat, aqueixos 24 tenien possibilitats, 
vostés no; per tant el poble d’Oliva, tampoc. No és requisit indispensable, però si no 
el tens saps que no vas a poder tindre’l; per tant, no ho és en la teoria, però sí que ho 
és en la pràctica. Val, Sr. Salort? M’ha dit il·luminat, però la primera és 
matemàtiques, 2009 més 8, 2017. Nosaltres, al 2017 ja estava vosté de regidor, per 
tant, almenys intentem sumar més. Atrevit? Sóc atrevit. Reconec que sóc atrevit, 
però no perd 200.000 euros, i si els perd dimitesc. Aqueix és el meu atreviment. 
Perquè ací ha hagut algun company que per l’excusa de perdre diners l’han fet fora, 
i vosté ni ha dimitit, ni l’han fet fora, i ha perdut 200.000 euros. Ha perdut 200.000 
euros, perquè si haguera tingut aqueixos 10 punts, vosté hauria tingut el 
T’AVALEM. Per tant el tema del pla d’igualtat, si vosté l’haguera tingut, el poble 
d’Oliva l’hauria tingut, hauríem tingut 200.000 euros per a contractació de joves. 
Aqueixa és la realitat. I en el tema del pla de Centelles, exactament igual. És veritat 
que ha sigut l’homologació; si l’haguérem tinguda hauríem perdut 400.000 euros 
perquè vosté no ha fet el pla d’igualtat. Com pot ser possible que la resta de 
municipis; és que Oliva és especial? Què té Oliva? Per què la resta de municipis sí 
que l’ha aconseguit? No sé els municipis que hi havia que ens haurien superat, i ho 
vam parlar en el tema del pla Centelles, perquè en aquesta legislatura han fet el pla 
d’igualtat. És veritat que s’hauria d’haver realitzat en el passat. També és veritat que 
no demanava la conselleria aqueix requisit, no indispensable però sí més que 
necessari per a poder optar a les subvencions. Des del minut un la nova conselleria 
ha dit, li ho pot dir qualsevol que treballe en aquella conselleria, i supose que vosté 
ho sabria, si tenim el pla d’igualtat, aquell que tinga el pla d’igualtat podrà optar a 
les subvencions; aquell que no el tinga, no podrà. I vosté resulta que després de tres 
anys i mig encara em diu que estem treballant en ell, que stiguem tranquils. 
Tranquils amb vosté no es pot estar.” 

 
 Sra. Miñana Morell: “En parlar de la manca d’un pla d’igualtat de l’Ajuntament 

d’Oliva, sembla que és un tema actual d’aquesta legislatura; i perdone, Sr. Mengual, 
però jo vull fer-li un poc de memòria. En la Llei 9/2003 de la Generalitat, per a la 
Igualtat entre homes i dones, de 2003, ja ens requerien un pla d’igualtat de 
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l’ajuntament. Però és que la Llei 3/2007, en la qual exigeix que les empreses de més 
de 250 treballadors havien d’elaborar un pla d’igualtat, també. De 2007, Sr. 
Mengual. Però és que a més aquest Ple, no els membres, però sí l’òrgan, va prendre 
un acord en què es deia el mateix que estem dient ara; elaborar un pla d’igualtat; fa 
nou anys. Però no nou anys, sinó que des de 2003, ja estava la llei. No és important 
el pla d’igualtat només per si perdem o no subvencions, és que ens fa falta un pla 
d’igualtat a aquest; si després ens donen o no les subvencions, ja vorem els diners 
que posen, perquè si posen tres milions i mig d’euros, matemàticament no poden 
entrar tots els tallers. No poden, se n’han de quedar fora precís, tenint pla o sense 
tindre’l. Per tant, és de veres, no anem suficientment ràpid, però no anem tots; i no 
hem anat tots. Jo tampoc estava, però sí que sóc responsable, i sí que estic fent-ho 
ara, i estic impulsant, i tenim una persona que està treballant ahí i estem donant-li 
les garanties perquè ho tinga. Però això s’hauria pogut fer ja el 2003, el 2007 i el 
2009, que es va quedar la moció en un calaix. Sense voler entrar en el detall de qui 
governava el 2003, el 2007 i el 2009. Jo tampoc, però sí el Partit Socialista i sí era 
qui portava la gestió i el Departament de Benestar Social. Sí que ho era. És de veres 
que arribem tard, però estem en el camí i, si no passa res, enguany tindrem un pla 
d’igualtat, per a tot, per a les subvencions, i per a l’ajuntament que s’ho mereix, i per 
a aquesta ciutadania que també s’ho mereix.” 

 
 Sra. Tomás Doménech: “Molt contundent Sra. Miñana. Recordar-li que vosté no 

estava el 2003, i el Partit Socialista tenia l’Alcaldia, però en minoria i coaligats i 
amb l’ajuda del Bloc, que formava part del govern. No val que s’espolsen així la 
responsabilitat. El Sr. alcalde, finals del 2003 ja estava ací en l’ajuntament, i el sr. 
Salazar per ahí va la cosa; és a dir que en aquestos nou anys han estat vostés. 
Exceptuant un any del Partit Popular. I després el mateix. Ja tenim la persona que fa 
un any, 20 de setembre, nomenada, per a fer-lo. Estarem expectants a vore això del 
pla d’igualtat què és, perquè ja ha caigut l’any.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Per al·lusions. Simplement dir-li que aquest regidor, en 

maig de 2003, ja era regidor, però no tenia responsabilitats de govern. Aqueixa és la 
gran diferència. No va tindre responsabilitats de govern fins al 20012, que no era 
govern sinó col·laboració amb el govern. Però durant aqueix temps no tenia 
responsabilitat de govern. Els únics que tenien responsabilitat de govern eren els qui 
tenien l’Alcaldia, que era el Partit Socialista, amb la col·laboració, o acord de 
govern, entre PSOE i Bloc. Sí que era regidor, però sense responsabilitat de govern 
durant aqueixos anys.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Intentaré no obrir cap altra escletxa. Nosaltres primer he de 

reconéixer que la meua intervenció anterior no he encertat amb el nombre d’anys, 
perquè els anys que corresponen del 2009 al 2017 són els que no s’ha tingut cap 
tècnic per materialitzar un compromís, ho accepte. Però sí que és veritat i 
m’agradaria matisar un poc el lèxic que s’usa, pel que fa a perdre. Perdre és que ja 
tens una cosa i la perds. Si no l’aconsegueixes és una altra. I per centrar-nos un poc 
a partlar de tot el que es parla ací en el plenari, aquesta persona, que vosté no s’ha 
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dignat ni tan sols a anar a vore-la, i informar-se del que és un pla d’igualtat –perquè 
vosté ve ací i ni tan sols s’informa del que és; perquè això és així de trist, però passa 
així– aquesta persona porta molt de temps treballant en aquest pla, i encara que siga 
un poc histriònic, el convide que sega amb ella i li puga explicar i resoldre qualsevol 
dubte.” 

 
 
 
CINQUÉ. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL GENT D'OLIVA PER 
MODIFICAR L'ORDENANÇA REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE 
L'INCREMENT DE VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA 
(PLUSVÀLUA) DE L'AJUNTAMENT D'OLIVA REFERENT A AUGMENTAR 
LA BONIFICACIÓ DE L'IMPOST DEL 25% AL MÀXIM PERMÈS PER LLEI 
DEL 95% EN EL CAS D'HERÈNCIES. 
 
El Sr. alcalde explica  en primer lloc el proponent defensarà la moció; com que se sap 
que el mateix proponent i el Grup Socialista tenen esmenes, en primer lloc el proponent 
defensarà la moció i després ja passarem a la defensa de les esmenes i a les votacions. 
En conseqüència obri el torn d’intervencions i es produeixen les que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Primer de tot vull dir el motiu d’haver presentat en aquest 

moment la moció. Alguns podrien dir, o poden dir, o ja han dit en les xarxes socials, 
que és un motiu electoralista. No. Jo crec que no ho és; és que no és cap motiu 
electoralista, ni és la finalitat tampoc. Si qualsevol cosa que diguem ara, o la 
proposem, ha de ser electoralista, paga la pena que no diguem res, que callem i que 
no fem res, ni tan sols un programa electoral. El motiu de presentar-la en aquest 
moment és perquè ara l’Ajuntament d’Oliva està en deute zero, està sanejat 
econòmicament; no es deuen diners als bancs; només amb els diners que ens 
estalviem en interessos, un poc més, seran els diners que podria costar-li a 
l’ajuntament, que no al poble; el poble se’n beneficiaria d’aquesta situació, diguem-
ne, bona que té l’ajuntament, parlant econòmicament, perquè qui s’ha esforçat 
aquestos anys, a través dels impostos, és el poble per tal que l’Ajuntament d’Oliva 
arribara a aquesta situació de bonança econòmica i de deute zero als bancs. Per tant 
pensava que ara era el moment adequat per fer la proposta, i no abans, perquè si 
estem parlant al voltant de 200.000 euros que podria costar a l’ajuntament, o que es 
beneficiarien els ciutadans d’Oliva d’aproximadament 200.000 euros. Quan estàvem 
endeutats, o superendeutats, no era el moment de poder fer-ho. Ara era el moment 
d’intentar buscar una tributació més justa que fins ara, i més en un tema com el de 
les herències, que els nostres pares, o els avantpassats, que durant tota la vida han 
estat treballant per a tindre algunes vivendes, acaben cedint-ho després de morts, i 
pensàvem que és totalment injust que a la fi els mateixos hereus hagen de fer front a 
unes tributacions que són vertaderament costoses, de tal forma que moltes famílies, 
o prou famílies, han hagut de desistir de les herències per no poder fer front als 
pagaments dels tributs corresponents. Això volia dir abans de tot. Aqueix és el 
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motiu que haja presentat en aqeust moment la moció, perquè pensava que era el 
moment oportú per fer-ho. Dit això, ara si vostés volen, passaré a llegir el contingut 
de la moció, que diu l'habitatge concentra la major part de l'estalvi de les famílies 
que es transmet de generació en generació, per la qual cosa es fa aconsellable 
eliminar qualsevol tipus de trava a aquestes transmissions en casos concrets. Més 
encara, si es té en compte l'actual situació econòmica, i la greu crisi que estem 
travessant des de fa temps, que ha provocat que un gran nombre de ciutadans i 
ciutadanes es troben en una situació econòmica difícil i delicada. Per tot això, es fa 
necessari que les administracions faciliten la transmissió o donació en aquest tipus 
de circumstàncies. Les famílies no poden veure's condicionades per una fiscalitat 
abusiva que provoque que al moment de realitzar aquesta transmissió, es puga 
generar la paradoxa d'haver de rebutjar-la per no poder fer front al fet impositiu. 
Com a conseqüència de la transmissió de la propietat d’un immoble en la constitució 
o transmissió de drets reals sobre immobles, s’ha de pagar l’impost sobre 
l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana, també conegut com a 
plusvàlua. Presentem aquesta moció, per intentar mitigar l'impacte d'una situació 
que, des del nostre punt de vista, és injusta ja que en el cas d’herències, i si qui 
adquireix és el cònjuge o els de descendents, o ascendents, per naturalesa o adopció, 
els qui adquireixen s'haurien de beneficiar d'una bonificació més justa que l'actual. 
En el nostre municipi la bonificació es contempla en l'ordenança fiscal que regula 
l'Increment del Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana és del 25%, però és 
totalment insuficient i considerem que el nostre ajuntament ha de fer un esforç dins 
dels marges que la llei estableix per ajudar als veïns d'Oliva. En aquest sentit, la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, en l'article 108.4 estipula que "les ordenances 
fiscals podran regular una bonificació de fins al 95% de la quota íntegra de l'impost, 
en les transmissions de terrenys, i en la transmissió o constitució de drets reals de 
gaudi que limiten el domini, realitzades a títol lucratiu per causa de mort a favor dels 
descendents i adoptats, els cònjuges i els ascendents i adoptats". Per tant, Gent 
d'Oliva proposa a aquest Ajuntament l'augment de la bonificació fins al màxim 
permés d'aquest impost per a les herències, és dir fins al 95%. És necessari que des 
de la corporació local prenguem les mesures que estiguen al nostre abast i siguen de 
la nostra competència, per sufocar les situacions oneroses que sofreixen els nostres 
veïns, com ocorre en el cas que es planteja en aquesta moció. Per això, creiem que el 
nostre municipi pot alleujar aquest problema aprofitant la discrecionalitat que atorga 
la llei als ajuntaments per establir el percentatge de la bonificació en aquests 
supòsits. L'impost sobre l'increment del valor dels terrenys, més conegut com a 
plusvàlua, grava l'augment de valor dels terrenys i es manifesta quan es transmet la 
seua propietat, o qualsevol dret real sobre aquests terrenys, és a dir, quan venem o 
heretem. La fórmula de calcular l'Impost sobre l'Increment del Valor dels Terrenys 
de Naturalesa Urbana (Plusvàlua) és aplicant al valor del sòl un percentatge 
depenent dels anys transcorreguts des de l'adquisició de l'habitatge, sent els 
percentatges actuals a aplicar els que contempla l'article 7 de l'actual ordenança 
municipal de l'Ajuntament d'Oliva. Jo també diria, i els següents, fins al 13. Gent 
d'Oliva, per les raons exposades, proposa al Ple de la Corporació l'adopció del 
següent acord. L’acord original diu primer. Modificar l’actual Ordenança Fiscal 
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Reguladora de l’Impost sobre l’Increment del Valor dels Terrenys de Naturalesa 
Urbana, la plusvàlua, en el qual es refereix a la quota tributària, article 17, passant la 
bonificació actual del 25%, a la màxima permesa per Llei, al 95% de la quota 
integra aplicable als supòsits de les transmissions de terrenys, i transmissió o 
constitució de drets reals de gaudi que limiten el domini, realitzades a títol lucratiu 
per causa de mort a favor dels descendents i adoptats, els cònjuges i els ascendents i 
adoptats, on s’aplicarà la bonificació del 95% a partir del pròxim any 2019 al nostre 
municipi. Segon. Donar trasllat d’aquest acord al departament corresponent de 
l’ajuntament perquè s’inicien els tràmits pertinents amb la finalitat de modificar 
l’ordenança municipal anteriorment ressenyada, dins del termini i en la forma 
escaient.” 

 
 Sr. alcalde: “Primer obrim un torn d’intervencions, i després passarem a les 

esmenes, perquè he de llegir-los l’article 85 del Reglament Orgànic Municipal, on 
especifica en quin ordre s’han de discutir i debatre les esmenes.” 

 
 Sr. Salor Rubio: “He demanat el torn de paraula, perquè la proposta del nostre grup 

era deixar sobre la mesa aquesta moció, perquè ja hem vist que hi ha diferents 
propostes, una del mateix proponent; nosaltres en teníem una, però en vore la del 
Partit Socialista creiem que està més avançada i es podria treballar millor; per tant la 
nostra proposta serà aqueixa, deixar-ho sobre la mesa.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Jo, si decidim que es quede sobre la mesa, no tinc cap 

problema, però sí que m’agradaria parlar sobre la moció en si. Vosté parlava que no 
és un motiu electoralista; a mi m’ho sembla, i molt. Mire, això podria ser una moció 
d’una oposició rància, perquè vosté està parlant de perdre al voltant d’uns 250.000 
euros del pressupost. Vosté, la primera que ha comentat és que com estem en un 
temps més o menys positiu, ara és el moment; clar, si hem arribat a aquest moment, 
esforçant-nos tots, de qualsevol grup polític que ha estat en el govern, per poder 
arribar a un moment on poder invertit, el que no hem de fer és tornar a endeutar-nos 
sinó aconseguir invertit. Vosté vol perdre 250.000 euros, i en canvi vol pujar 44.500 
euros la partida de Festes. Com fem això? Per al nou pressupost que anem a intentar 
aprovar la setmana que ve. Com ho fem? Com no ingressem 250.000 euros, però 
pugem 44.5000 euros. Mire, si jo fóra una oposició rància, li votaria a favor de la 
proposta, i el Sr. Canet, com a regidor d’Hisenda, ja s’apanyarà en el pròxim 
pressupost amb aqueixos 250.00 euros. Però com pense amb responsabilitat i vull 
aquesta institució, i crec que no sols el dia de hui per a guanyar vots, que crec que 
aquesta és la proposta, sinó per a un futur millor per a la meua ciutat i no deixar una 
mala herència als pròxims regidors que seguen en aquest hemicicle, el que no puc 
permetre és aquest tipus de moció amb aquesta demagògia, perquè si entrem en el 
tema del sistema impositiu, per què no llevem tots els impostos? Per què he de pagar 
jo l’IBI de ma casa, si jo ja l’he pagada? Per què he de pagar un impost del cotxe? 
Per què en un sistema públic les escoles municipals han de pagar? Per què les 
guarderies municipals en un sistema públic han de pagar? Llevem tots els impostos. 
Fem una anarquia i cadascú que s’apanye com puga. O fem una espècia de 
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comunisme stalinista, i que cadascú s’apanye. És a dir, clar que és una demagògia 
de moció; vosté vol llevar-li a un pressupost, que ja va justet, 250.000 euros 
d’ingressos. Llevem tots els impostos i no cobrem tampoc els polítics; i el que fem 
és que cadascú s’apanye. Per a tindre uns bons serveis, per a tindre un bon sistema, 
hem de recaptar impostos malauradament; què voldríem tots els polítics? Llevar els 
impostos. Fora tots. Però si llevem els impostos, el sistema no es pot mantindre. 
Com pugem les partides de Festes si no ingressem aqueixos diners? Com paguem a 
ACCO? Com paguem el Comerç? Com paguem Esports? Com paguem netejar els 
camins rurals? Com netegem el carrer? Com intentem ajudar als nostres ciutadans? 
Com mantenim Benestar Social? Vosté ha dit 250.000 euros menys. Si vosté em fa 
una proposta i em diu de quina part del pressupost ho llevem, nosaltres votem, a 
favor.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Jo faré una intervenció on aniré intercalant la condició de 

portaveu, per una banda, però també la condició de regidor d’Hisenda, que anirà 
apareixent en alguns moments. Per una banda dir que nosaltres, com a grup 
municipal, ja vam dir en diverses ocasions que les mocions que feien referència a la 
gestió municipal, que nosaltres les votaríem en contra o ens abstindríem, i anem a 
seguir la mateixa línia. Entenem que per una certa qüestió de disciplina 
parlamentària, presentar mocions en pla que es faça, a la fi acaba desvirtuant aquest 
fòrum parlamentari i acaba intensificant la feina que posteriorment s’ha de fer als 
diferents departaments, i molt probablement acaben passant coses com la moció de 
2009 que acabem de vore fa un moment, que l’aprovem ací que després es quede 
pendent d’aprovar. Això ens ha passat en diverses ocasions, i caldria fer una reflexió 
al respecte, més enllà de a qui i en quin moment. És cert que la moció que està 
presentada està ben fonamentada; això ho he de reconéixer. I personalment també 
compartesc el fet que es tracta d’una tributació que té diversos aspectes un tant 
injustos. Però, per allò del que es faça, presentar una moció que minore els 
ingressos, la mateixa moció hauria de vindre acompanyada, o bé de quines despeses 
reduïm o bé de quina altra forma incorporem els ingressos que minorem amb la 
proposta que fem. Si a mi em sembla que és injust el tribut de les plusvàlues, jo el 
puc llevar, és una decisió responsable, d’una corporació responsable, però aqueixa 
responsabilitat és responsabilitat si jo dic això que minore per la part de les 
plusvàlues, ho cobraré a través de l’IBI, o ho cobraré a través de les diferents taxes o 
la resta de tributs que tinc; o no augmente els ingressos, però també minore les 
despeses. Si faig això, ja no tinc una moció que es faça sinó una moció que em diu 
que faça una minoració d’ingressos però també em diu com recupere els ingressos o 
com no em fan falta els ingressos perquè no tindré aqueixes despeses. Si això ho 
tinguérem, efectivament no hi hauria cap problema. ací el que falta és vore com 
atenem la dita minoració; de fet, pel que fa a la proposta de pressupost per a 2019, 
una minoració de 250.000 euros o 270.000 euros complica molt la proposta de 
pressupost, i l’esborrany que hi havia ho complica encara més. Però el problema ja 
no són els 250.000 euros en si; nosaltres ací som sis grups municipals, si cada grup 
municipal planteja una minoració de 250.000 euros, estem parlant d’una minoració 
dels ingressos d’aquest ajuntament d’un milió i mig d’euros. A mi em queda el que 
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em queda com a responsable de l’àrea d’Hisenda; però no hi ha cap regidor 
d’Hisenda de remuntar una situació com aqueixa, ni cap mag de les finances que 
puga fer res similar. M’he limitat a una moció per grup municipal, si cada grup 
municipal en fa dos o tres, cadascú que traga les seues conclusions. Per això des del 
nostre grup municipal ens abstindrem en la moció que es planteja. També he de dir 
que nosaltres, i això ho dic sense cap acritud d’invasió de competències, ni res, si a 
la fi el plenari, que és l’òrgan màxim de decisió acorda que s’ha de fer aqueixa 
modificació, com a regidor delegat atendré la modificació; però crec que he exposat 
amb prou claredat els arguments pels quals nosaltres plantegem la nostra oposició, a 
través de l’abstenció, a la moció.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Nosaltres entenem que es pot limitar els immobles als quals 

s’aplicarà la bonificació, per exemple limitar-la a la vivenda habitual del causant, o 
que es pot incloure també els terrenys afectes a l’exercici d’activitats econòmiques; 
també es poden excloure els terrenys que superen determinat valor cadastral, que es 
podria no establir un únic percentatge de bonificació, establir circumstàncies 
personals, familiars, etc. per a obtindre major bonificació, ja siga demanada o 
d’ofici. O simplement, si així es decideix, no limitar-ho o condicionar-ho, ja que 
com hem dit abans així es disposava en la llei, que els aspectes substantius i formals 
de la bonificació estableixen en l’ordenança fiscal. Però volem donar un pas més 
enllà des del Partit Popular; hauríem d’estudiar la segona de les bonificacions que 
els municipis poden establir potestativament en les ordenances fiscals, que és la 
introduïda per la Llei 16/2013, de 29 d’octubre, en un nou apartat de l’article 108 de 
la Llei d’Hisendes Locals; aquesta bonificació pot atorgar també fins al 95% de 
bonificació en la quota de l’impost, en els casos que sobre els terrenys que es 
transmeten vaja a desenvolupar-se activitats econòmiques que siguen declarades 
d’especial interés o utilitat municipal, per concórrer circumstàncies socials, culturals 
o de foment d’ocupació que pugueren justificar la dita declaració. També volem 
encetar un nou debat, ja que l’altre element determinant en la quantificació de 
l’impost és el tipus de gravamen, tipus fix i proporcional, que no pateix variació 
encara que augmente el valor del terreny urbà; el tipus de gravamen pot ser un únic 
tipus o per cadascun dels períodes de generació de l’increment, que els ajuntaments 
tenim capacitat per a fixar el tipus de gravamen amb el límit del 30%, suposant tot 
això una indubtable manifestació de l’autonomia local en l’ordenació de l’impost. O 
on també podem dir que la majoria de municipis estableixen un únic tipus de 
gravamen independentment del període en què s’haja generat l’increment, arribant 
molts d’ells al tipus màxim del 30%, o com en el nostre cas, com ja he dit abans, del 
28%. El grup municipal del Partit Popular vol encetar un debat a futur al voltant de 
les possibilitats de poder reduir el tipus de gravamen d’aquest impost, on estem prop 
dels màxims autoritzats per la llei. A partir de la transmissió de la propietat d’un 
immoble, de la constitució o transmissió de drets reals, immobles per exemple d’un 
usdefruit, s’ha de pagar l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys, és a dir 
del sòl de naturalesa urbana, també conegut com plusvàlua. En el cas de la venda 
d’una propietat, pis, plaça d’aparcament, traster, botiga, etc. ha de pagar l’impost la 
persona, empresa o entitat que ven per l’increment del valor que ha experimentat el 
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terreny mentre ha estat propietari; si el transmissor o venedor és una persona no 
resident a Espanya, l’obligat al pagament serà l’adquirent. En el cas d’herència o 
donació, qui ha de pagar és el nou propietari, que segons l’article 17 de l’actual 
ordenança fiscal reguladora de l’impost sobre l’increment del terrenys de naturalesa 
urbana, a Oliva, pel que respecta a la quota tributària, diu, primer, la quota íntegra 
de l’impost serà la resultat d’aplicar a la base imposable, o en el seu cas, bases 
imposables, el tipus impositiu del 28%. La quota líquida serà el resultat d’aplicar 
sobre la quota íntegra, en el seu cas, la bonificació a què fa referència l’apartat 
següent. S’estableix una bonificació del 25% de la quota íntegra aplicable als 
supòsits de transmissions de terrenys i transmissions o constitució de drets reals de 
gaudi limitatius del domini realitzades a títol lucratiu per causa de mort a favor dels 
descendents i adoptats, els cònjuges i els ascendents i adoptats. El nostre grup 
municipal ja avancem ací per una part que vol mostrar el suport total al plantejament 
proposta pel grup Gent d’Oliva, i votarem afirmativament que es puga augmentar la 
bonificació fins al 95% que és el màxim que estableix la Llei d’Hisendes Locals per 
a la bonificació. L’única cosa que podem afegir és que volem donar en aquest punt 
de la modificació per a incloure en l’ordenança fiscal, és respectant un estudi, que 
com bé estic veient ací que la majoria de grups poden aportar, es pot fer en un futur, 
sense cap problema almenys d’aprovar la moció i aplicar-la. Sé que en aquestos dies 
que hem parlat dels pressupostos, el Sr. Canet vam estar parlant fins i tot d’una 
reducció en el tipus de l’IBI; no entenem per què uns impostos sí i altres no. Per al 
Partit popular aquest impost no és massa just, i creiem que es pot treballar, i hem de 
treballar, que ho farem, però sense cap problema d’aprovar la moció presentada pel 
regidor Pepe Salazar. És més, a la Comunitat Valenciana, quan el Partit Popular 
governava, teníem una bonificació fins al 75% que els grups polítics del Botànic han 
reduït a 50% en alguns casos, i altres al 25%. I les renúncies a herències s’han vist 
incrementades quasi un onze per cent.” 

 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Jo no sé; crec que hauré de demanar perdó a la ciutadania 

per intentar abaixar els impostos, o intentar que siga una tributació justa, després 
d’escoltar ací els ponents que tinc en l’oposició. La veritat que vostés viuen en un 
món de yupi, perdone l’expressió. Estic escoltant tantes coses que de veritat no sé si 
vostés són regidors d’aquest ajuntament o són regidors de qualsevol altre poble. 
Anem per parts. Oposició rància, proposta electoralista. Oposició rància, és que 
vosté sempre té la rancior en la llengua? Sempre està parlant de l’oposició rància; 
vostés han estat governant des de l’any 2003 en Alcaldies, i què han fet en aqueix 
temps? Quan han tingut l’oportunitat, més que baixar, pujar els impostos o abaixar-
los quan han pogut, o modificar les ordenances fiscals quan han cregut; això també 
era oposició rància, el que feien vostés quan tocava fer-se? Per l’amor de Déu. No 
hem d’endeutar-nos; és a dir que estem liquidant els pressupostos, el de 2017 amb 
1.800.000 euros, és a dir que gastem molt menys del que ingressem, i ara resulta que 
ens estem endeutant per 250.000 euros. Això com es menja; d’on es poden traure 
aqueixos 250.000 euros? Doncs d’ahí, precisament, de les liquidacions en positiu 
que tenim. Per què no la ciutadania se n’ha de beneficiar d’una situació econòmica 
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bona com la que tenim. Torne a dir-li que si haguérem estat endeutats jo no presente 
la moció; però és el moment de presentar-la. És el moment que la ciutadania, que és 
qui paga els impostos, i no pocs, que se’n beneficie un poc, en alguna cosa tan 
injusta com és la tributació en les herències, que durant tota la vida és el principal 
motiu d’estalvi que usen els nostres pares i nosaltres mateix, en cedir-ho als nostres 
fills que siga una situació no gravosa, perquè més de quatre se les han de deixar per 
no poder fer front a aquesta tributació. Per l’amor de Déu! Després diu llevar l’IBI 
urbà; perquè no llevar l’IBI urbà. Vosté sap que no es pot llevar l’IBI urbà, hi ha un 
mínim. Ho sap, o no ho sap? Veritat qeu no ho sap; és que tot ho diu igual. Pense les 
coses abans de dir-les. Vosté sap que és impossible posar zero a la tributació a l’IBI 
Urbà, hi ha un mínim establert per llei. Abans de parlar, pense el que va a dir, i no 
aqueixes paraules grandiloqüents, d’oposició rància, demagògia, electoralistes, i ja 
està; què a gust s’ha quedat vosté. Haurà augmentat un parell de quilos amb aqueixa 
intervenció que ha fet vosté. Home, per l’amor de Déu, pense un poc abans de 
parlar; pense. Què més ha dit? De quina part del pressupost ho llevem? Torne a dir-
li que de la liquidació. De la liquidació, que estem liquidant amb 1.800.00 euros 
enguany, i enguany tornarà a ser una liquidació semblant, o superior. Que hem de 
tornar en forma de millor tributació o millors serveis, per suposat que sí. No anem 
justets en el pressupost com vosté diu, tot el contrari, anem sobrats; sobrats perquè 
estem liquidant en positiu, si no, no aniríem justets; estem o no? Si ens sobren diners 
és perquè no anem justets, és perquè en sobren, supose jo. O açò ja és el món a 
l’inrevés.” 

 
 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres sí que reconeixem que estem parlant d’un impost 

injust, un impost que fins i tot contradiu determinats articles que es nomenen a la 
Constitució, com ara l’article 31, que diu que tots contribuiran a la despesa pública 
d’acord amb la seua capacitat econòmica, mitjançant un sistema tributari just, 
inspirat en els principis d’igualtat i progressivitat. L’impost que tractem ara mateix 
és d’un tipus de gravamen fix i no progressiu, amb la qual cosa veiem la 
contradicció; però també la Llei General Tributària en el seu article 3 diu el sistema 
tributari es basa en la capacitat econòmica dels obligats tributaris; de la mateixa 
forma en els principis, entre altres justícia i progressivitat. Per això nosaltres el que 
hem trobat a faltar i que també hem vist reflectit, com un pas endavant, tant en la 
nostra proposta com en la del Grup Socialista, és un xicotet pas endavant, no tenim 
la solució; per trobar una solució hauríem d’instar al govern espanyol perquè 
promoga una reforma de la Llei d’Hisendes Locals, de forma que l’aplicació dels 
impostos locals s’adopten els principis de justícia i progressivitat previstos en la 
Constitució; però per això mateix proposem que es quede sobre la mesa, per posar 
en un espai més de diàleg i on puguem tindre números, perquè jo veig que ací està la 
proposta del Grup Socialista, i té una gràfica, i s’ha d’estudiar, i mirar com 
quedarien els números; sobre la gràfica, es podria millorar, però és un pas endavant. 
I per això, per no precipitar-nos i que manegem els números que toquen, proposem 
que es quede sobre la mesa.” 
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 Sr. Peiró Sanchis: “Jo després d’escoltar el que escolte, nosaltres ens abstindrem, 

perquè hem escoltat ací de totes les classes i de tots els colors. Tant a favor, com en 
contra. Per a uns sona a electoralisme, però ens abstenim, per a altres tenim 
superàvit però resulta que fa una setmana o un mes es deia que hi havia partides que 
estàvem a punt de fer una fallida tot l’ajuntament, i resulta que tenim un superàvit 
grandíssim; hi ha una série de circumstàncies, i alguns arguments del Partit Popular 
que estava escoltant i estava al·lucinat, aqueixa és la paraula; front a això la meua 
proposta, la proposta del nostre grup és que tenim Comissió d’Hisenda, on es pot 
debatre el tema, on no s’ha de fer electoralisme, com diuen alguns, on tenim els 
números clars sobre la mesa sense fer falta l’escaparate del plenari, i ahí és on amb 
tot el trellat hem de raonar i buscar la solució a un plantejament d’una rebaixa 
d’impostos; crec, des del meu grup, que és el més raonable. Això altre és el que estic 
veient ací, que últimament estem acostumats a vore, i és més del mateix.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Si vostés volen que es quede sobre la mesa, cap 

problema; es pot estudiar també l’esmena que hem presentat el Grup Socialista i es 
pot quedar sobre la mesa; nosaltres, en tractar qualsevol temàtica, si és per temps per 
poder valorar-ho, segons el Sr. Salort, cap problema. Després, respecte al que diu el 
Sr. Salazar; primer li demanaria respecte als poblets d’ahí dalt. Ha dit 2003, jo 
estudiava el meu segon any de la carrera, però el meu Grup Socialista, juntament 
amb Bloc-Compromís, baixant el dèficit de 163% al 65%. Això és el que estava fent 
ací el regidor d’Hisenda. L’esforç de tots els regidors. I ara vosté ve amb una 
proposta demagògica, i electoralista; primer eren 200.000 euros, en la segona 
intervenció 270.000 euros; vorem a quina quantitat pugem a la tercera. 270.000 
euros, perquè vosté creu que estem en un moment meravellós de l’economia; jo no 
sé per què al Sr. Canet li ha costat tant de fer el pressupost; no ho sé, si tenia tants 
diners, repartint entre el poble; no llevem impostos, però donem un sobret a cada 
ciutadà del nostre municipi. Si hio ha tants diners, no entenc per a què anem a les 
negociacions; si tenim 1.800.000 euros per poder gastar, en serveis, per què ens 
reunim? Per què hi ha delegacions que es deuen diners, com la seua; per què? No ho 
entenc, si hi ha 1.800.000 euros, repartim-los. Clar que és una proposta demagògica; 
i crec que hi ha dut bé el Sr. Canet, encara que vosté ha tirat a l’oposició, quan el 
Partit Popular, el Sr. Llopis en una intervenció fabulosa li ha donat la raó, crec; li ha 
dit que votarà a favor de la seua proposta; ha sigut el Sr. Canet. Li torne a dir, i a 
vore si ho entén. L’oposició rància dic si jo li vote a favor d’aquesta proposta, per 
què? Perquè el problema sap qui el té, no el té vosté, el Sr. Canet i el poble d’Oliva. 
El Sr. Canet, si ja li costa quadrar els números, com és normal, i amb quatre partits 
és normal, amb quasi 300.000 euros menys, imaginem el que ha dit ell, no una 
proposta per grup, no, una per regidor, de reducció al màxim exponent dels 
impostos; per què? Perquè estem en un moment brillant, boiant; ens xorren els 
diners, ho veig al carrer amb les infraestructures, la neteja viària, els pavellons, ho 
veig tot impecable, perfecte. Per tant, no aquest, qualsevol, el que hem de fer és 
llevar en una moció tots els impostos, perquè a aquest ajuntament sobren els diners. 
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El problema està que per exemple en el Grup Socialista ens cau el sostre, i no es pot 
arreglar per qüestions econòmiques; l’Hort de Palau tampoc es pot arreglar ho; 
l’edifici de la Policia vorem d’on traem els diners, però nosaltres vorem d’on traem 
els diners. El que hauríem de fer és demanar-li a conselleria i a l’estat que nosaltres, 
amb el superàvit que tenim, paguem la circumval·lació.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Abans de fer la intervenció, sol·licite que fem un recés, per 

clarificar, i per clarificar què anem a votar, perquè jo adés he avançat el sentit del 
vot, però pressuposant algunes coses que potser després no siguen. Per tant agrairia 
un recés per clarificar el sentit de les esmenes i què anem a votar finalment; si és la 
moció amb les esmenes introduïdes o no, perquè és una matisació important per al 
nostre grup. Dit això, simplement abunde un poc en el que he dit abans. El que sí 
que m’agradaria és evitar una lectura excessivament triomfalista de la situació de 
l’Ajuntament d’Oliva. És cert que la situació de l’Ajuntament d’Oliva és una 
situació relativament bona; tenim una liquidació en positiu d’una série de diners, 
però aqueixa liquidació en positiu d’1.800.000 euros, té unes limitacions a l’hora de 
poder utilizar-la, unes limitacions que no les marquen els regidors i regidores que 
estem ací asseguts, ni els nostres tècnics municipals dels diferents departaments sinó 
que hi ha una legislació, una série de restriccions a l’hora de poder fer ús dels diners, 
que probablement jo no siga la persona més indicada per explicar-ho, per això tenim 
tècnics en l’ajuntament que poden explicar-ho millor que jo; però aqueixos diners, 
per una banda, legislativament no es poden utilitzar per a qüestions de despesa 
corrent, per la legislació, per tant podem tindre unes liquidacions molt bones, i 
tindre uns diners de liquidacions molt bons, i això és positiu, però això no significa 
que en l’àmbit dels ingressos i de despesa corrent tinguem el funcionament que toca. 
Nosaltres el que plantegem ací suposarà una minoració dels ingressos corrents i per 
tant del que podrem destinar a despesa corrent; no del tema de les liquidacions. Però 
a banda de les restriccions legislatives, que no podem botar-nos, també cal que fem 
una reflexió de matèria econòmica, que tota la legislació actual en matèria 
econòmica impulsa, però que respon a una lògica que jo m’atreviria a dir que és 
aclaparadora; és a dir quan es tenen uns ingressos conjunturals, amb això no és 
correcte finançar despeses que tenen caràcter estructural; què vol dir, en altres 
èpoques, allò que denominàvem els ingresso de la rajola, que podrien vindre de les 
llicències, de les sancions, o altres qüestions de desenvolupament urbanística, això 
va inflar els ingressos de l’Ajuntament d’Oliva i de molts altres ajuntaments que 
tenien característiques similars, i amb això es finançaven moltes coses que s’havien 
d’atendre amb els ingressos corrents. No podem tornar a cometre els mateixos errors 
que ens van portar a la situació d’abans. Però el més important de tot és que ara 
parlem de 250.000 euros, però podrien ser molt més si encetem aquesta deriva.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Miren, per a nosaltres no pagar interessos és abaixar impostos, 

clar que sí; si quan l’ajuntament va bé, no tenim deutes als bancs, no abaixem els 
impostos ja em diran quan volen abaixar-los. Està clar que acostumats a pujar-los 
tant de temps la veritat que sona estrany el fet de poder abaixar-los. Però miren, 
també el que he escoltat, clar que el poble està fet un caos, i la brutícia. Ho sabem. 
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Estem denunciant-ho des de primers de legislatura; però crec que no té res a vore 
amb els diners; el que crec, i així ho hem denunciat sempre, i fins i tot vosté, Sr. 
Mengual, i el Grup Socialista, igual que el Partit Popular, ha sigut per la mala gestió. 
Jo no he escoltat cap denúncia que siga per falta de diners, per què no s’ha tret el 
contracte del fem? Per què portem anunciant des del minut un, el primer mes, el 
primer any, a l’any i mig, etc. no ha sigut per falta de diners, ha sigut perquè no s’ha 
fet, no s’ha gestionat i clar que tenim Oliva feta un femer; això no vol dir que perquè 
abaixem ara els impostos Oliva haja de continuar igual. És més, Oliva ha estat 
endeutada i no hem vist aquest caos, ni la butícia que veuen ara els nostres veïns. 
L’exemple aqueix jo no el veig per cap lloc. S’ha parlat d’igualtat, de progressivitat, 
de no precipitar-nos; jo crec que abaixar uns impostos ens hem de precipitar, clar 
que sí. No precipitar-nos no, precipitar-nos pel bé dels veïns. I això és el que tenim. 
Que està clar que els diversos ideals que tenim cadascú, les diferents propostes 
podem seure i escoltar? Clar que podem i així ho hem dit el Partit popular, en la 
nostra proposta anterior, que el Sr. Peiró ha al·lucinat. Ha al·lucinat després 
d’escoltar que diu que si els portaveus hem dit sí, que si no, a l’únic que no hem 
escoltat és a vosté; a vosté no l’hem escoltat per a res. Només contestar al que els 
altres hem treballat, que si anara més a les comissions, encara ho podríem treballar 
millor. El Partit Popular la nostra proposta és recolzar la proposta del regidor de 
Gent d’Oliva, i sense problemes, com hem fet sempre que s’han aprovat altres 
mocions, com ara el tema de la neteja viària, ens hem assegut, o hem demanat 
seure’ns, pel bé d’Oliva, cosa que a la millor encara estem esperant.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “No vaig a gastar el torn d’al·lusions; no paga la pena amb 

aquest senyor.” 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Intentaré no obrir noves vies, encara que es fa molt difícil. 

Jo he d’agrair el discurs del Partit Popular, que va en la línia del discurs de Gent 
d’Oliva. Crec que els partits que estan representats ací, crec que llevant el Partit 
Popular i Gent d’Oliva, l’única que saben parlar és de pujar impostos; sobretot el 
doctor Sanchez, que ara està de moda, cada vegada que obri la boca és per demanar 
més impostos. Jo crec que el tema econòmic més que per la quantitat econòmica és 
pel tema de la gestió que es fa des dels departaments, la gestió dels recursos, perquè 
veritablement bé ha dit el Partit Popular, jo crec que és així; perquè recorde jo que 
l’anterior regidor d’Obres i serveis, que sembla que tenia menys recursos 
econòmics, no estava la ciutat en l’estat d’abandonament que tenim hui; no tenia els 
recursos, repetisc, econòmics que es disposen hui.” 

 
 Sr. alcalde: “Els recorde que estem en l’assumpte de la moció.” 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “És igual; és que ací s’ha parlat de tot. Per tant, si vol que 

pare ja, jo pare. Però com s’ha parlat d’això, jo he de parlar d’això. Per no 
aprofundir més en el tema, perquè pense que vosté està totalment desfasat i no està 
en la línia de l’actualitat i la normalitat d’un ajuntament com el de la nostra ciutat, 
sense faltar al respecte als pobles menuts, que per a mi amb molta honra i molt de 
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mèrit estan treballant els ajuntaments, he de dir que en allò referent a Compromís, 
ha dit que es faça; la moció està presentada del dia 5 de setembre, fa tres setmanes, 
hauríem pogut parlar; durant tres setmanes hauríem pogut seure i parlar d’aquesta 
moció, en quines condicions podria anar o no; òbviament vosté no sap com 
instrumentalitzar aqueixos diners, que liquidem; és veritat que les normatives 
supramunicipals de vegades limiten, però supose que els diners alguna vegada els 
haurem d’utilitzar, no anirem acumulant-los ahí any rere any; supose que els haurem 
d’utilitzar d’una forma o altra; i en referència al que està dient, en la pàgina web no 
fa ni una setmana que ha penjat, i llegiré el que vosté ha posat respecte al pressupost 
de 2018 “És important recordar que el pressupost municipal no és l'única forma 
d'atendre les necessitats econòmiques, sobretot en inversions que puguen existir. 
Gràcies a la bona situació econòmica de l'ajuntament, en aquest moment, a banda de 
les subvencions supramunicipals que puguen arribar, hi ha dos possibles fonts de 
finançament alternatives al mateix pressupost; 1.829.731,72 € de la liquidació de 
2017, import al qual aniran sumant-se les liquidacions positives dels exercicis 
futurs, i 1.162.642,77 € del PMS. Uns diners que, això sí, resulten difícils de 
gestionar, a causa de la regla de despesa. Amb tot, aquests prop de tres milions 
d'euros constitueixen una oportunitat per finançar i fer possibles moltes inversions 
positives per a la ciutat que no tenen cabuda en un pressupost tan ajustat i auster. 
Inversions com ara les que planteja el Grup Socialista…” home, sí que hi ha 
fórmules per poder gestionar els diners; d’una forma o altra s’han de gestionar els 
diners, si no és aqueixa via, per una altra, però so liquidem en positiu haurem de 
buscar la fórmula per poder tornar-li els diners, amb millors serveis, millors 
inversions, als nostres veïns, que al cap i a l fi són els qui es rasquen la butxaca i són 
els qui estan contribuint al fet que l’ajuntament estiga en aquesta situació. I tornar al 
que vosté diu, que si quan vostés estaven governant van reduir el dèficit i tal; sí, 
però vostés van deixar al voltant de 13 o 14 milions de deute quan governaven, i dos 
milions i mig en factures per pagar. Això no ho recorda vosté; sí? Aqueixa és la 
realitat; no sé si eren 13 o 14 milions, i dos milions i mig en factures per pagar; que 
després, en entrar el Partit Popular es va trobar el calaix ple de factures per pagar, de 
quan vostés estaven governant, dos milions i mig exactament. Crec que això també 
hauria de ressaltar-ho o tindre-ho en compte. Per tant, pense que el que s’ha de fer és 
gestionar millor, optimitzar els recursos, buscar les fórmules i formes per a tornar, 
com ja he dit; i no anem a deixar-ho sobre la mesa, perquè si no, no entrarà en vigor 
en 2019. El temps ens apreta, i no és qüestió de deixar aquestes coses perquè 
després es queden sobre la mesa, com sol passar moltes vegades.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “És curt. Li demane respecte. Jo crec que a vosté, puc 

estar a favor o en contra, però li demane respecte. Jo no li diré doctor Rivera a vosté, 
i per tant no haja de dir-me a mi doctor Sanchez, perquè no és doctor, és 
economista; i li demane respecte, estem parlant d’una moció i tractant amb certa 
calma; pot ser vosté un poc més fort. Jo ho sóc, però un poc de respecte. Quan 
parlen d’un tema, intente guardar les formes i el respecte.” 
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 Sr. Oltra Mestre: “Seré curt. Espere no tornar-ho a escoltar, perquè açò de la neteja 

és una cosa que s’utilitza en tots els pobles, tots; és alguna cosa per a vore, en tots 
els plenaris, de tots els llocs, estiga qui estiga en el govern i estiga qui estiga en 
l’oposició. Jo no sé si hi ha és diners que abans, com ha dit el Sr. Salazar i vosté, el 
que sí que sé és que ara venem parcel·les i quan les obrim, a sota està baixa de 
merda colgada, i hem de tornar els diners de les parcel·les o vore’ns en plet, pels 
abocaments il·legals que heu fet tota la vida, i ara que estem fent les coses bé 
sembla que està tot malament. Una altra cosa, estem vivint en un món molt 
consumista, cada dia més, i això vol dir que les coses ja no s’arreglen, es tiren; i per 
desgràcia, la gent no fa ús dels possibles recursos que té per tirar aquestos béns, els 
tiren al carrer i tots els dies ens hem de trobar tots amb muntons de merda al carrer. 
És independent de qui ho porte, és que vull que entenga que tot això és educació, i 
que hem de treballar en l’educació de les persones, amb a gent i amb els menuts, 
perquè puga arribar un dia que això no siga tema de debat. Vosté se’n va als països 
avançats, al Japó, i no troba res pel carrer; però sap per què? Perquè fa 700 anys que 
estan treballant açò amb la gent; i allí es veu com un pecat i ací no, és una cosa 
habitual. No vull acusar de res a cap dels presents, que podria; no els acusaré perquè 
no porta a cap lloc, però ja està bé. Això sí que és una política retrògrada i de 
mentida. Vosté com vol que millorem la situació? Què vol que posem, un agranador 
darrere de cada persona que vaja pel carrer? I un pol de fem darrere de cadascú? Per 
l’amor de Déu.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Simplement en referència a l’al·lusió del Sr. Salazar, el text que 

ha llegit és el text que vaig esciure jo; literal, com l’ha llegit, però el text no entra en 
contradicció del que ho he parlat ací. El text parla de les inversions. Les liquidacions 
a inversions, que és el que ens permet la llei i amb moltes restriccions que ens marca 
l’article 12 de la Llei d’Estabilitat Pressupostària.” 

 
 
El Sr. alcalde, sent les 21.20 hores, concedeix un recés de deu minuts en la sessió 
plenària. 
 
Passats els deu minuts, es reprén la sessió, en el mateix moment en què s’havia quedat, i 
fa ús de la paraula el mateix alcalde, com tot seguit s’indica: 
 
 
 Sr. alcalde: “Explicaré el que he explicat en el recés. Abans de tot, el Sr. Llopis 

havia demanat la paraula en el torn d’al·lusions. Li la donarem primer. Després 
votarem la proposta que ha fet verbalment el regidor d’Esquerra Unida-Acord 
Ciutadà. Si el plenari vota majoritàriament que es quede sobre la mesa, com saben 
vostés vindrà a la següent sessió ordinària que se celebre. En cas que el plenari vote 
majoritàriament en contra que es quede sobre la mesa, segons l’article 85 del nostre 
reglament, primer pertoca votar l’esmena que més s’allunya del sentit de la moció 
original; en aquest cas hi ha dues esmenes, una del Sr. Salazar, que no altera el 
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contingut de la moció sinó que és una simple qüestió de forma, i l’esmena del Grup 
Socialista, que sí que altera el contingut de la proposta de la moció de Gent d’Oliva. 
Per tant, primer es votaria al del Partit Socialista, si prospera bé, i si no es votaria 
l’esmena del Sr. Salazar, de Gent d’Oliva. I tot plegat ja es votaria la moció.” 

 
 
 Sr. Llopis Ibiza: “Jo no havia nomenat el nom de cap altre regidor, però no ha sigut 

així amb mi. I en resposata del que s’ha dut ací pel tema de la neteja, que estàvem 
parlant; no era el Partit Popular qui governava la legislatura passada, ni portava la 
neteja, i estem lloant-ho. És a dir, nosaltres no estem criticant que si abans, que si 
sempre, que si en tots els plenaris i de tots els pobles es tracta. Jo preferesc vindre a 
les comissions, i plenaris del nostre ajuntament, més que mirar els dels altres 
ajuntaments. Això és el meu parer. Es nomena el Japó; i no cal anar tan lluny; 
només cal anar a Piles, Miramar, i vorem la diferència entre uns pobles i Oliva. Tan 
fàcil com això. Ho tenim ahí al costat. No cal anar tan lluny.” 

 
 
Sotmesa a votació la proposta de deixar l’assumpte sobre la mesa, el Ple de 
l’Ajuntament, amb 13 vots a favor (5 del Grup Compromís per Oliva, 4 del Grup 
Projecte –Ciutadans d’Oliva, 1 del Grup Esquerra Unida del País Valencià i 3 del Grup 
Socialista Municipal) i 7 vots en contra (6 del Grup Partit Popular i 1 del Grup 
Municipal Gent d’Oliva), acorda deixar l’assumpte sobre la mesa. 
 
 

PART II.- CONTROL I SEGUIMENT DE L’ACCIÓ DE GOVERN. 
 
 
SISÉ. DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LES LÍNIES FONAMENTALS 
DEL PRESSUPOST 2019. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Béns Municipals, de 
data 20 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DE LES LÍNIES FONAMENTALS DEL 
PRESSUPOST 2019 
 
L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera, establix en l'article 15 l'obligació de remetre 
informació sobre les línies fonamentals dels Pressupostos per a l'exercici següent, recollides en 
l'article 27.2 de la Llei Orgànica 2/2012, contenint tota la informació necessària d'acord amb la 
normativa europea. 
 
Ni la LOEPSF, ni l'Ordre regulen l’òrgan competent per a aprovar les línies fonamentals dels 
pressupostos, no obstant això, mentres el Ministeri no es manifeste i conteste els aclariments 
que se li han formulat, és pel que es considera que l'òrgan competent es l'Alcalde en virtut de 
l’article 21.1.s) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, que 
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atribuïx a l'Alcalde aquelles competències que expressament li atribuïsquen la lleis i aquelles 
altres que la legislació de l'Estat o de les comunitats autònomes assignen al municipi i no 
atribuïsquen a altres òrgans municipals (competència residual) , ja que és l'Alcalde a qui li 
correspon l'elaboració dels pressupostos que després aprova el Ple." 
 
Per tot allò, es dona compte al Ple de la Corporació Local de l’aprovació de les línies 
fonamentals del Pressupost de l’exercici 2019. 
 

PROPOSTA D'ACORD 
A la vista del que s’exposa anteriorment i en virtut de les atribucions conferides es proposa, 
previ coneixement de la Comissió d'Economia i Hisenda: 
 
PRIMER.- Donar compte al Ple i prèviament a la Comissió d'Economia i Hisenda de 
l’aprovació de les línies fonamentals del Pressupost de l’exercici 2019. 
 
DECRET 
ASSUMPTE: LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST 2019. 
 
L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera, estableix en el seu article 15 l'obligació de remetre informació sobre les línies fonamentals dels 
Pressupostos per a l'exercici següent, recollides en l'article 27.2 de la Llei orgànica 2/2012, contenint tota 
la informació necessària conforme a la normativa europea. 
 
La remissió, conforme a l'article 5 de l'Ordre HAP/2105/2012, s’ha d'efectuar per mitjans electrònics i 
mitjançant signatura electrònica a través del sistema que el Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques (MINHAP) habilite a aquest efecte, finalitzant el termini per a la seua remissió el pròxim 14 de 
setembre a les 24 hores. 
 
Vist l'informe emés per la Interventora municipal de data 29 d'agost de 2018. 
 
Vist l'article 21.1.s) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, que atribueix 
a l'alcalde aquelles competències que expressament li atribuïsquen la llei i aquelles que la legislació de 
l'Estat o de les comunitats autònomes assignen al municipi i no atribuïsquen a altres òrgans municipals.  
 
En virtut d'això, per tot l'exposat, en ús de les facultats que em confereix els articles 21 de la Llei de 
Bases de Règim local i 41 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals i en virtut de la delegació realitzada en el Tinent d'Alcalde, Delegat d'Hisenda (PD Decret 
2111/15), RESOLC 
 
PRIMER. Aprovar les línies fonamentals del pressupost d'aquesta entitat local per a l'exercici 2019, les 
dades del qual s'annexen en els fulls adjunts. 
 
SEGON. Autoritzar la Interventora municipal perquè remeta aquesta informació, en la forma i contingut 
que disposa l'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre i els models establerts pel Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques, en el termini previst per aquest Ministeri. 
 
TERCER. Donar compte al Ple de l'adopció del present acord. 
 
Oliva, 29 d’agost de 2018. 
El tinent d’Alcalde. Delegat d’Hisenda (PD Decret 2111/15), Vicent Canet Llidó. 
Done fe, La secretària, Ana Moreno Rodilla” 
 
La corporació en queda assabentada del contingut i abast de l’informe transcrit. 
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SETÉ. DONAR COMPTE DE LA COMPTABILITAT I JUSTIFICACIÓ DE LES 
AJUDES REBUDES DEL GRUP SOCIALISTA MUNICIPAL. ANY 2017. 
 
 
Es dóna compte de l’escrit de data 28 de març de 2018 (registre d’entrada núm. 
11418/2018, de 10 de juliol de 2018) del Grup Socialista, amb el qual adjunten relació 
de moviments bancaris de l’any 2017, ingressos i despeses, així com la relació de 
despeses amb data, concepte i import: Documents justificatius de l’ajuda als Grups 
Municipals, que posen a disposició de l’administració per a les respectives consultes. 
 
 
La corporació en queda assabentada. 
 
 
 
VUITÉ. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA NÚM. 2041/18 I 
2190/18. 
 
 
Es dóna compte dels decrets de referència, la part dispositiva dels quals diu: 
 
 
“Decret 2041/18, de 24 d’agost 
 
Primer. Revocar les competències delegades al Sr. Blai Peiró Sanchis en matèria 
d’Esports, Obres i serveis i Polígons Industrials, delegades per Decret d’Alcaldia núm. 
2160/2017, de 13 d’octubre, i per Decret d’Alcaldia núm. 2981/2015, de 16 d’octubre, 
respectivament, que seran assumides per aquesta Alcaldia. 
 
Segon. Revocar les competències delegades al Sr. Gabriel Oltra Mestre en matèria de 
Serveis Públics, per Decret d’Alcaldia núm. 2160/2017, de 13 d’octubre, que seran 
assumides per aquesta Alcaldia. 
 
Tercer. Notificar aquesta resolució als interessats. 
 
Quart. Donar compte al Ple d’aquesta Resolució en la primera sessió que se celebre i 
publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Cinqué. La present Resolució tindrà efectes a partir del dia següent de la data de la seua 
signatura.” 
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“Decret 2190/18, de 13 de setembre 
 
Primer. Quedar assabentat de la renúncia del Sr. Blai Peiró Sanchis a les competències 
delegades en matèria de Planejament Urbanístic per Decret d’Alcaldia núm. 2201/17, de 
20 d’octubre, i a la Presidència de la Comissió d’Ordenació del Territori, que seran 
assumides per aquesta Alcaldia, així com al sou com a regidor amb dedicació exclusiva. 
 
Segon. Quedar assabentat de la renúncia del Sr. Gabriel Oltra Mestre a les competències 
delegades en matèria d’Agricultura Decret núm. 2111/15, de 24 de juny, i a la 
Presidència del Consell Local Agrari, que seran assumides per aquesta Alcaldia, així 
com al sou com a regidor amb dedicació exclusiva. 
 
Tercer. Notificar aquesta resolució als interessats. 
 
Quart. Donar compte al Ple d’aquesta Resolució en la primera sessió que se celebre i 
publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Cinqué. La present Resolució tindrà efectes a partir del dia següent de la data de la seua 
signatura.” 
 
Assabentada la corporació, es produeixen les manifestacions que tot seguit s’indica: 
 
 Sr. Peiró Sanchis: “En primer lloc vull manifestar que l’Alcaldia té tota la 

legitimitat de prendre la decisió que va fer en el seu dia, de dictar un Decret, llevant 
les delegacions a alguns dels regidors. Tota la legitimitat que li marca la llei, perquè 
és l’alcalde; alcalde d’Oliva. Un alcalde que és alcalde perquè quatre regidors de 
Projecte Oliva van firmar i van votar la seua Alcaldia. Nosaltres vam fer un pacte de 
govern amb Compromís; després hi havia dos grups més, Gent d’Oliva i Esquerra 
Unida; Gent d’Oliva ja sabem el que va passar fins a última hora. Nosaltres ja 
sabem el que va passar amb Compromís. Nosaltres continuarem respectant-lo. La 
nostra firma, la meua firma en aqueix pacte perquè vosté fóra Alcalde, no la llevaré, 
perquè entenc que els homes es vesteixen pels peus, i si firmen alguna cosa la 
firmen de veritat. Que vosté, com a alcalde pot fer-ho, que té autoritat moral per fer-
ho, cap. Sr. alcalde, jo entenc que li puga sentar ma si s’ha duit moltes vegades que 
Blai Peiró és l’alcalde a l’ombra; això li pot sentar malament, però ja ho hem 
comentat moltíssimes vegades; no té per què preocupar-se d’això. Vosté no pot dir 
en una comunicació interna, sense mirar a la cara als regidors d’aquest grup 
municipal, que pensa que han gestionat malament. No és cert que hem gestionat 
malament, hem fet la millor gestió possible, amb els mitjans que hem tingut. Ací 
s’ha parlat que s’ha de prestar serveis; en Esports, tots saben, i el regidor d’Hisenda 
i el Sr. alcalde saben on estaven els forats; on s’han posat els diners. Els diners 
ningú se’ls ha emportat a casa; s’ha prestat un servei al ciutadà, que per a això estan 
els diners, Sr. regidor d’Hisenda i Sr. alcalde. Nosaltres ens hem qüestionat si hem 
de continuar ací, en la corporació, donant suport a l’alcalde; sí, és l’alcalde del qual 
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nosaltres vam firmar la seua Alcaldia. Discrepem de coses que ha fet l’alcalde? 
Moltíssim; en algunes delegacions que porten, trànsit, seguretat, l’edifici de la 
Policia que ara ens ve ací; ara, a punt d’acabar la legislatura? El tema de 
modernització de l’administració, el tema del patrimoni, tema de cultura, tema de 
recursos humans, que n’hi ha per parlar i no acabar. No entenem si quan ens diu que 
hem fet una mala gestió és una rebeldia de Compromís, perquè nosaltres no vam 
donar la cabotada el primer dia al pressupost; li recorde al Sr. alcalde que a dia de 
hui Projecte Ciutadans d’Oliva encara no ha dit ni sí, ni no, ni bé, ni malament al 
pressupost. Nosaltres hem demanat una Comissió d’Hisenda, i hui s’ha fet aqueixa 
Comissió d’Hisenda, i nosaltres serem responsables amb els nostres ciutadans i amb 
la nostra gent, que ens ha votat. Però donar aqueixa imatge tètrica, vergonyosa, que 
uns companys de corporació han gestionat fatal, han fet un forat impressionant, han 
perdut subvencions, curiosament altres regidors d’aquesta corporació n’han perdut, i 
més grosses, i no ha passat res. El que nosaltres pensem a la fi de tota aquesta 
història és que l’estratègia política està molt bé per als qui juguen a fer política, i no 
tenen altra feina que la política, per suposat han de fer el que siga per mantindre’s 
com siga; però ens sembla tan mesquí el tema que se’ns diga que hem gestionat 
malament. L’Alcaldia, o el regidor d’Hisenda, pot pensar que no estan còmodes amb 
nosaltres, que nosaltres li hem repetir, moltíssimes vegades, que el problema 
d’aquest poble es diu administració pública, es diu gestió de personal, es diu 
maquinària administrativa; i això, s’ha de tindre el que cal tindre per posar sobre la 
mesa i solucionar el problema; i mentre aqueixa maquinària i l’aparell administratiu 
d’aquest poble no hi haja un alcalde que ho agarre com cal i se solucione, ni 1.000, 
ni 1.800.000 euros, ni dos, ni tres milions d’euros; no ha d’eixir cap projecte. Cap, 
perquè no n’hi ha maquinària per fer-ho. Tenim recursos; sembla que hi ha 
superàvit, com diu el regidor d’Hisenda, per a allò que es vol, per al que la 
Intervenció municipal ens diga que es pot gastar; ja ens ho diran, però ens queden 
vuit mesos per a traure no se quants milers de projectes. No poden eixir, per una raó, 
perquè Projecte li ha dit quaranta mil vegades al soci Compromís que o se soluciona 
el tema dels recursos humans i de l’administració pública, o aquest ajuntament no 
podrà funcionar mai. No podem tindre persones que vinguen amb un paper, i que el 
paper aparega tres mesos després per poder solucionar un xicotet problema a les 
persones. Això és administració pública i això correspon a Bloc-Compromís i a la 
seua delegació. Nosaltres pensem que cadascú ha d’assumir les seues 
responsabilitats. És incòmode dir-ho? Nosaltres pensem que per molt incòmode que 
siga, la nostra obligació és dir-ho. Ja li he dit que respectem, que no compartim, la 
decisió. El Sr. alcalde és alcalde pels nostres vots; nosaltres no anem a llevar la 
firma. Que continue els vuit mesos i que ens demostre com de bon alcalde és.” 

 
 Sr. Oltra Mestre: “Crec que el meu company ho ha resumit prou bé i prou ràpid. Jo 

puntualitzaré algunes coses que crec que s’han quedat per dir. En la premsa, vosté 
diu, m’acusa de falta de previsió pressupostària, en els plecs, o el plec. En el mes de 
juny el seu company, d’Hisenda, tenia els plecs i em va telefonar per vore si els 
diners que anaven en aqueixos plecs eren els dels blocs; i eren, li ho vaig confirmar. 
Jo crec que a partir d’aqueix moment la falta de previsió pressupostària pot ser d’ell 
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i no meua. És de veres que hi ha un bloc, el de residu reciclatge, que faltava afinar; 
però sap per què? El dia abans que vosté enviara una nota interna, per a dir-nos a 
través d’una nota interna, sense ser capaç de parlar amb nosaltres per a dir-nos les 
coses a la cara, i li dic que si no haguera dit res de tot açò, no hauria protestat en 
absolut, perquè és legítim el que vosté ha fet, com bé ha dit el meu company, és 
legítim i jo ho he d’acceptar, encara que vosté haja trencat un acord de govern, jo 
accepte; el que no accepte són les raons que vosté ha donat, les raons que vosté 
addueix no tenen ni cap, ni peus; a mi em fa pensar en una decisió política, 
electoralista; no en una decisió real. Jo crec que hauria sigut de més persones que 
una persona com vosté, que cada vegada que m’ha necessitat i m’ha cridat, jo li he 
contestat i m’he reunit amb vosté si ha fet falta, si m’haguera cridat per a la mateixa 
cosa; però vosté no ho va fer; encara a dia de hui no ho ha fet. I no em sembla bé; jo 
ho hauria fet.” 

 
 Sr. alcalde: “He anotat moltes coses; jo també tenia una intervenció preparada, com 

vostés. Vosté sí que es pot permetre, Sr. Peiró, vindre ací a un Ple, i sense avisar-me 
absolutament de res, dir-me que vosté es deixa planejament i ordenar-me que ho 
done a l’oposició; això va passar ací en el plenari de setembre de 2017. Vosté això sí 
que ho pot fer; nosaltres, i jo en aquest cas, no puc enviar-li una comunicació 
interna, per escrit, amb les raons, previ a la signatura del Decret, per comunicar-li, 
per escrit, quines són les raons per les quals, tot és opinable, he pres la decisió, 
política, de retirar-li determinades delegacions. Vosté sí que pot vindre a un plenari, 
dir-ho ací, sense avisar absolutament, i després presentar-me un escrit on no només 
diu el que va dir en el plenari, per escrit també, nota interna, sinó que a més dimitien 
vostés de les tinences d’Alcaldia; no sé si sabien vostés que això comportava dimitir 
de les delegacions que tenien amb signatura, dimitir també de formar part de la 
Junta de Govern Local; vosté això ho va fer en el plenari de setembre, i en octubre. 
Ho recorde perfectament. Això tampoc estava en l’acord de govern. I recorde 
perfectament per què va ser; vosté va deixar aqueixes responsabilitats tan 
importants, les que tenen darrere interessos de la ciutadania, perquè aquest plenari 
havia aprovat legítimament i democràticament, dos dedicacions parcials per als 
regidors de l’oposició. Aqueix va ser el motiu principal. Vostés van votar en 
l’elecció d’alcalde, a favor de la meua persona, però no només vostés van votar a 
favor de la meua persona com a alcalde; sempre li ho he recordat, sempre que hem 
parlat; va haver altres grups polítics que també em van votar perquè fóra alcalde, i 
automàticament vostés també tenien determinades responsabilitats de govern perquè 
tots junts havíem pres aqueix acord de govern, tots junts, no Compromís i Projecte 
Ciutadans d’Oliva, tots junts; no ho oblide; en les taules séiem tots junts; hi ha altres 
dos grups polítics més, Esquerra Unida i Gent d’Oliva, amb independència que 
passara el que va passar a última hora en un ambient de negociació. Jo també me’n 
recorde. Al final, tos junts séiem, i tots junts vam signar. Jo no vaig a donar-li a 
vosté lliçons de moralitat, no puc fer-ho, perquè no sóc de donar lliçons de moralitat 
a ningú, m’agraden més les dades, dir les coses i prendre decisions amb el major 
grau d’objectivitat possible, però no amagaré que ha sigut una decisió política. Mire, 
per descomptat, no tinga cap dubte, que el meu grup té estratègia política, però no 
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tinga cap dubte que el seu grup té estratègia política. Això no és roín; el seu grup 
també té estratègia política; i vostés són polítics; ho hem comentat en moltíssimes 
ocasions, amb els seus companys també. Tots els qui estem ací som polítics i això 
no és una cos roïna, Cadascú l’exerceix com pensa que l’ha d’exercir, i cadascú fa 
ús de les responsabilitats com pensa que les ha de fer. No entraré en el tema de 
l’edifici de la Policia; no sé si m’estava escoltant vosté quan deia totes les gestions 
que s’han fet, i me n’he deixat unes quantes. Jo no li he retirat les delegacions per no 
pegar a cabota, i això crec que ho he dit en les reunions quan ens reuníem. Vosté 
trenca la dinàmica d’un equip de govern quan vosté després d’estar negociant, no 
vol manifestar abans d’iniciar la tramitació formal del pressupost, com va dir ací i 
va fer públic en el plenari de juliol, ni sí, ni no, ni abstenció; jo això ho entenc com 
un trencament; no voler negociar allò més important que es negocia al llarg de l’any, 
ho entenc com un trencament de l’acord de govern, com una falta de confiança. S’ha 
estat negociant al llarg de sis mesos; un pressupost, ho ha dit el regidor d’Hisenda, 
que els recursos són limitats, i possiblement no seria el pressupost que aprovarien 
vostés, possiblement tampoc seria el que aprovaríem nosaltres, però és un 
pressupost que s’ha estat negociant amb quatre partits polítics. Per això, per aqueix 
motiu, i efectivament per escrit, argumentant per escrit quines eren les raons per les 
quals vaig decidir la revocació de determinades delegacions, esports, obres i serveis, 
i polígins industrials; jo en cap moment he dit ni que vostés no treballaren, ni que 
vostés ho hagen fet fatal, ni que vostés no s’hagen esforçat. Respecte, i ho dic ací 
públicament, respecte profundament l’esforç i el treball que han fet vostés en les 
delegacions. Però atesa la falta de confiança, que m’impedia la tramitació del 
pressupost, que qualsevol govern porta el pressupost a la Comissió d’Hisenda quan 
sap que com a mínim té la majoria perquè prospere, i aqueix pressupost anava 
destinat, entre altres coses, no només a resoldre problemes de les seues delegacions, 
entre altres coses i altres delegacions, anava a resoldre problemes; problemes 
concrets, com és el cas del descobert en la partida d’esports, que jo no he dit, ho ha 
dit vosté; la tàctica de la fal·làcia és seua, serà estratègia seua. Jo no he dit que vosté 
s’haja emportat diners a casa, en cap moment ho he dit; he dit que la partida 
d’esports tenia un descobert, i el pressupost li aportava, tot plegat, un increment de 
136.000 euros, a la partida d’esports, per dues coses, per poder cobrir aqueix 
descobert, que estic segur que s’ha gastat en coses necessàries, no tinc cap dubte, 
però està el descobert de la partida d’esports, i per poder fer front a les subvencions 
esportives, igual com altres subvencions; les subvencions esportives, sap vosté que 
el pressupost prorrogat va haver de consumir les subvencions de l’any passat. Això 
són fets objectius, no són opinions, i per tant el pressupost a banda d’això també 
anava a resoldre altres qüestions, com donar cobertura econòmica per fer possible la 
licitació dels contractes de la recollida de fem, de la neteja viària i de neteja de 
platges; i en la proposta que presenta el seu grup, Sr. Oltra, per escrit, el 12 de juny, 
no apareix la previsió econòmica per poder licitar aqueix increment de contractes. 
Per tant, per tot això, i més coses que tenen vostés per escrit, li vaig revocar certes 
delegacions, perquè preferesc recuperar, per falta de confiança, la gestió d’aqueixes 
delegacions. Vostés van renunciar, unilateralment, en un plenari, sense dir 
absolutament res, a determinades delegacions; i després per escrit; exactament igual. 
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Van renunciar ací sense avisar-me. Jo no puc tindre confiança en un grup que, jo no 
els diea que votaren el pressupost, només volia conéixer, necessitava saber què 
votaven vostés després d’estar negociant; si hagueren votat en contra em sembla 
molt bé, respecte la diversitat d’opinions; però vostés no van voler dir ni sí, ni no, ni 
abstenció. En aqueixes circumstàncies preferesc recuperar, revocar determinades 
delegacions i recuperar-les per a la seua gestió.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Simplement dir-li dues coses, Sr. alcalde; la memòria és flaca 

per a algunes persones quan han estat governant amb altres persones; és molt flaca, 
decisions de Compromís en altres legislatures, com han actuat i quines decisions han 
pres; però ja li dic que nosaltres en l’última decisió que vam prendre, en cap 
moment li hem dit si anem a aprovar-lo o no; no li hem posat en dubte el pressupost, 
però vosté no pot exigir-nos que peguem la cabotada el primer dia al pressupost. 
Nosaltres decidirem, aquest grup, allò que creguem més oportú en la comissió i en 
el plenari, que és el lloc. I li dic que a data de hui el pressupost encara no el tenim 
sobre la mesa, des de juny; què ha fet vosté? Què ha pactat amb el PP i amb alguns 
grups? Sous, sense delegacions, perquè li recolzen el pressupost? És això el que 
busca? Aqueixa és l’administració que vosté vol solucionar? Li desitge molta sort, i 
li dic que les delegacions del Sr. Gabriel Oltra i les meues, no les vam posar a 
disposició sinó que li les vam tornar totes; i el sou també, perquè vosté el repartesca 
bé en els grups i els regidors que considere oportú per tal que treballen fort, i de 
valent, pel nostre poble.” 

 
 Sr. alcalde: “Mire, Sr. Peiró, hui ha tingut vosté Comissió d’Hisenda; vostés tenen 

el pressupost i vosté pot saber què s’ha negociat i què no s’ha negociat i el que hi ha 
inclós en el pressupost. l’única cosa que puc dir-li és que el Partit Popular, 
pràcticament no ha demanat res, només conéixer de primera mà els comptes; és un 
pressupost que entrarà en vigor a mitjans de novembre; el Partit Socialista, com 
saben vostés, i és públic, va presentar una série de propostes, que algunes poden 
entrar, la majoria no, però algunes sí, i hi ha altres fórmules per tirar-les endavant. 
No faça vosté demagògia en el tema dels sous, i amb tot això, perquè crec que està 
equivocat. Per a mi, igual que en 2015, 2016 i 2017, després d’un període de 
negociació –li ho he explicat, però no ens podem entendre perquè segurament no 
parlem el mateix llenguatge– abans d’iniciar la tramitació formal d’un pressupost, 
que és moltíssima feina, tot l’estiu hem estat treballant, a destall, Sr. Peiró, no 
treballa només vosté; aquest estiu, l’anterior i tot l’any; hem estat treballant per fer 
possible que Oliva tinga un pressupost i donar resposta a una série de necessitats de 
la ciutat, i vosté hui, quan ja hem tingut assegurat que el pressupost prosperarà, com 
fan tots els governs del món, l’hem portat a la tramitació formal i a la Comissió 
d’Hisenda. Això li ho havia explicat, i vosté ho sabia; li vaig dir que si no tenia 
assegurada la majoria, no tramitaria el pressupost en els òrgans col·legiats; perquè el 
més normal, com hem fet nosaltres, els quatre grups amb responsabilitat de govern, 
el 2016 i el 2017, abans d’iniciar la tramitació forma, com a mínim sabíem com era 
el sentit del vot de cadascun dels grups. No estic demanant-li en cap moment ni la 
cabotada, ni el seu vot favorable sinó que estava demanant-li el seu posicionament 
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de partida, encara que fóra en contra, per si havia de negociar el pressupost amb 
altres grups polítics, per assegurar-me que prosperara; i aqueix és el motiu de la falta 
de confiança i el motiu pel qual preferesc recuperar determinades delegacions que 
considere que hi havia fets objectius per recuperar la seua gestió; i això no vol dir ni 
que l’acuse que s’haja emportat els diners a casa, ni que no haja treballat, ni que no 
s’hagen esforçat.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Volia fer una intervenció un poc més llarga, però ja s’han esclarit 

moltes de les qüestions; simplement per al·lusions, en relació a la feina relativa al 
pressupost. Jo volia esclarir que efectivament hui ha hagut una Comissió d’Hisenda, 
on s’ha portat el pressupost, el projecte de pressupost, però si ha hagut una Comissió 
d’Hisenda, i una proposta de pressupost a elevar és gràcies a les persones que estan 
ahi en front; és gràcies al fet que hi ha una série de persones, regidors i regidores 
d’aquest ajuntament, que han manifestat, tenint la informació dels distints 
esborranys, de la memòria, i de tot el que hem parlat al llarg de les reunions, han 
tingut la deferència o el sentit de la responsabilitat, cadascú que pose l’adjectiu que 
vulga, de manifestar que com a mínim estan disposats a valorar la seua abstenció en 
relació al pressupost. Això què vol dir? Si fem números dels qui estam ací, dels 
grups municipals, vol dir que si el pressupost arriba dimecres o dijous que ve a 
aquest mateix lloc, el pressupost tindrà perspectives de tirar endavant, del fet que 
s’aprove. Si no fóra així, aquest regidor delegat no ho hauria portat, com qualsevol 
regidor delegat de qualsevol ajuntament, o qualsevol conseller d’Hisenda, o ministre 
d’Hisenda, no ho hauria fet; i l’exemple més clar el tenim en el Sr. Montoro, que 
fins al 3 d’abril no va presentar el projecte de pressupostos generals de l’estat; per 
què es va fer el 3 d’abril i no quan tocava? Perquè no es va fer la feina? No senyor, 
perquè no tenia garantits els vots suficients perquè el projecte prosperara, i és el que 
ha de fer qualsevol ministre d’Hisenda, qualsevol conseller d’Hisenda, i qualsevol 
regidor d’Hisenda, amb un mínim de responsabilitat. Si ha hagut Comissió 
d’Hisenda és perquè ha hagut una voluntat per part de la majoria dels membres de la 
corporació per tal que el pressupost vaja endavant; i si no, no hauria hagut mesa de 
negociació, no hauria hagut Comissió de Governació, no hauria hagut Comissió 
d’Hisenda, i no hi hauria plenari la setmana que ve.” 

 
 Sr. alcalde: “Sr. Llopis, no ha hagut cap al·lusió de la qual haja de defensar-se. 

Considere que no n’hi ha cap.” 
 
 
 
NOVÉ. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA DES DE 
L’ÚLTIMA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, DEL NÚM. 1871/18 AL 2245/18. 
 
Es dóna compte dels Decrets de l’Alcaldia, des del Decret núm. 1871/18, de 19 de juliol 
de 2018, fins el Decret núm. 2245/18, de 20 de setembre de 2018. 
 
La corporació queda assabentada. 
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DESPATX EXTRAORDINARI 
 
Prèvia declaració d'urgència acordada per unanimitat dels assistents, que constitueixen 
la majoria absoluta legal del nombre de membres de la corporació es passa a examinar 
el següent assumpte no inclòs en l'ordre del dia. 
 
PROPOSTA D’ALÇAMENT DE L’OBJECCIÓ DE LA INTERVENCIÓ 
MUNICIPAL A LA PROPOSTA D'AQUESTA ALCALDIA D'INCREMENT EN 
LES RETRIBUCIONS DELS EMPLEATS PÚBLICS 2018. 
 
Vista la proposta que presenta el Sr. Alcalde, de data 27 de setembre de 2018, que és del 
següent tenor literal: 
 
“ALÇAMENT DE L’OBJECCIÓ DE LA INTERVENCIÓ MUNICIPAL A LA 
PROPOSTA D'AQUESTA ALCALDIA D'INCREMENT EN LES RETRIBUCIONS 
DELS EMPLEATS PÚBLICS 2018. 
 
Com a conseqüència del que s'estableix en la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de 
Pressupostos Generals de l'estat per a l'any 2018, especialment en els capítols I i II del 
Títol III “de les despeses de personal”, aquesta Alcaldia proposa resoldre que s'aplique 
un increment lineal de l’1,75% i amb efectes econòmics des d'1 de setembre de 2018 en 
els conceptes retributius dels empleats públics, tant laborals com funcionaris, al serveis 
d'aquest Ajuntament (sou, triennis, complement de destinació, complement específic) 
així mateix i mentre no es resolga cosa diferent en les gratificacions per serveis 
extraordinaris, reforços policia local, assistència a noces i productivitat quadriennis, tot 
això en els termes que es determinen en la proposta de resolució que s'adjunta. 
 
Vist l'objecció formulada per la Sra. Interventora Municipal, de data 27 de setembre de 
2018, en el qual s'indica:  
 
“INFORME D'INTERVENCIÓ 
Assumpte: Increment retribucions 1,75%. 
 
Vista la proposta d'Alcaldia de data 26 de setembre d'aplicar amb efectes econòmics del dia 1 de 
setembre, un increment de l’1,75% als conceptes retributius dels empleats públics tant laborals com 
funcionaris al servei d'aquest Ajuntament, així com gratificacions, reforç de la policia local, assistència a 
noces, productivitat quadriennis amb el detall que allí consta, s'ha d'informar que: 
 
Després de l'entrada en vigor de la Llei 6/2018, de 3 de Juliol, de Pressupostos Generals de l'Estat per a 
2018 i vista Resolució de 17 de juliol de 2018, conjunta de la Secretaria d'Estat de Pressupostos i 
Despeses i la Secretaria d'Estat de Funció Pública, per la qual es dicten instruccions sobre el pagament al 
personal del Sector Públic Estatal dels endarreriments corresponents a l'increment de l’1,5 per cent i a 
l'increment addicional del 0,25 per cent previstos en la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de Pressupostos 
Generals de l'Estat per a 2018, les retribucions dels empleats públics hauran d'experimentar un increment 
de l’1,5% amb efectes 1 de gener de 2018 i un increment addicional del 0,25% amb efectes 1 de juliol. 
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Les nòmines dels treballadors de l'Ajuntament d'Oliva No han patit cap increment respecte a les 
corresponents a 31 de Desembre de 2017, no obstant això, la Resolució assenyala que “Els endarreriments 
corresponents a l'increment de l’1,5 per cent i a l'increment del 0,25 per cent s'abonaran en la primera 
nòmina que s'elabore des de la publicació d'aquesta Resolució, llevat que l'habilitació responsable no 
dispose de la totalitat dels elements formals necessaris o en altres supòsits en què per motius tècnics no 
resulte possible, en aquest cas s'abonaran en la primera nòmina en què siga possible”. 
 
L'increment retributiu de l’1,5% i 1,75% corresponent a tots els treballadors als quals els resulta aplicable 
aquest increment i que han prestat serveis al llarg d'aquest exercici s'estima suposarà, incloent despeses de 
seguretat social, una quantitat pròxima als 160.000 €, si bé aquest increment es va quantificar per la 
regidora de Recursos Humans en un poc més de 238.000 €, havent-se sol·licitat per aquesta Intervenció 
en informe de data 31 d'agost la conformitat del tècnic de RH amb la quantificació realitzada. 
 
L'Ajuntament d'Oliva actualment està treballant amb el pressupost prorrogat de l'exercici 2017, en aquest 
pressupost es van consignar en les corresponents aplicacions pressupostàries les quantitats necessàries per 
a fer front a les retribucions previstes en la Llei de Pressupostos de l'exercici 2016 i una bossa en 
l'aplicació 92000 1510000 Administració general.- Gratificacions per a fer front al previsible increment 
de retribucions per a l'exercici 2017. Per tant, en el pressupost de l'Ajuntament d'Oliva per a l'exercici 
2018, no està previst l'increment retributiu fixat en la LPGE de 2018 ni s'ha tramitat cap modificació 
pressupostària per a suplementar els crèdits del capítol 1 en la quantitat necessària per a fer front a 
l'increment retributiu dels treballadors municipals. 
 
A la vista d'això per aquesta Intervenció es va requerir el dia 31 d'agost que, per part del departament de 
Recursos Humans, s'iniciaren els treballs per a quantificar les aplicacions pressupostàries amb estalvis 
suficients per places vacants, baixes per IT, permisos no retribuïts o altres incidències de personal que No 
tenen reflex comptable, no destinats a noves contractacions o nomenaments, per substitucions, programes 
d'ocupació, etc. a fi de determinar si els crèdits pressupostaris no compromesos en el vigent pressupost 
prorrogat resultaven suficients per a cobrir l'increment retributiu previst en la LPGE de 2018. 
 
Vist l'informe de data 26 de setembre de la cap del departament de Personal, en el qual no queda 
acreditada la suficiència de crèdit per a fer front a aquest increment retributiu, ja que es limita a 
assenyalar l'import del pressupostat, la despesa realitzada fins hui i el crèdit disponible en el capítol 1, 
informació a la qual ja té accés aquesta Intervenció. 
 
No havent-se facilitat la informació sol·licitada, per tant, aquesta Intervenció No pot acreditar que en el 
vigent pressupost existisca crèdit adequat i suficient per a fer front a la despesa que l'aplicació de 
l'increment previst en la LPGE suposa, considerant procedent retardar l'aplicació d'aquest increment fins a 
l'entrada en vigor del pressupost de l'exercici 2018 que s'està tramitant, l'aprovació d'una modificació 
pressupostària en el pressupost prorrogat o informe del departament de Recursos Humans en el qual 
quede acreditat que els estalvis produïts en Cap. 1 al llarg de l'exercici 2018 no destinats a altres despeses 
són suficients per a cobrir l'increment de retribucions aprovat per la LPGE. 
 
A la vista de l'exposat anteriorment, s'informa DESFAVORABLEMENT la proposta d'aplicació de 
l'increment retributiu que correspon, en tot cas, als treballadors municipals als quals fa referència la 
proposta de resolució, fins que quede acreditada en l'expedient l'existència de crèdit adequat i suficient 
per a la seua aplicació. En aquest sentit advertir que els art. 215, 216 i 217 del Reial decret 2/2004, de 5 
de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, assenyalen que si 
en l'exercici de la funció interventora l'òrgan interventor es manifestara en desacord amb el fons o amb la 
forma dels actes, documents o expedients examinats, haurà de formular les seues objeccions per escrit 
abans de l'adopció de l'acord o resolució. 
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Si l'objecció afecta a la disposició de despeses, reconeixement d'obligacions o ordenació 
de pagaments, se suspendrà la tramitació de l'expedient fins que aquell siga solucionat, 
entre altres casos, quan es base en la insuficiència de crèdit o el proposat no siga 
adequat, corresponent al Ple la resolució de la discrepància en aquest cas, en estar 
basada en insuficiència o inadequació de crèdit. 
 
Oliva, 27 de Setembre de 2018. LA INTERVENTORA. Marta Milvaques Cucart” 
 
Considerant que la setmana pròxima se sotmetrà a acord del Ple l'aprovació inicial dels 
pressupostos municipals per a enguany en els quals està previst consignar aquest increment 
retributiu. 
 
Aquesta Alcaldia en compliment del que s'estableix en l'article 217 del Reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, eleva a l'Ajuntament Ple la següent PROPOSTA D'ACORD 
 
PRIMER. Alçar l'objecció formulada per la Sra. Interventora Municipal, de data 27 de 
setembre de 2018. 
 
SEGON. Donar trasllat als departaments d'Intervenció, Recursos Humans i Secretaria als 
efectes oportuns.” 
 
 
Finalitzades les intervencions, que després es transcriuran, el Sr. alcalde-president, 
sotmet a votació la proposta transcrita, que aprova el Ple de l’Ajuntament, amb 17 vots 
a favor (6 del Partit Popular, 5 del Grup Compromís per Oliva, 4 del Grup Projecte-
Ciutadans d’Oliva, 1 del Grup Municipal Gent d’Oliva i 1 vot del Grup Esquerra Unida 
del País Valencià), i 3 abstencions del Grup Socialista Municipal. 
 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 
 Sr. alcalde: “He de reconéixer que és una proposta que hauria pogut portar el mes 

de juliol, ja que la llei va entrar en vigor el 25 de juliol. L’hauria pogut portar també 
a partir d’ahí, però no ho vaig fer perquè no tenia la seguretat que la nova proposta 
de pressupost, que incloïa la partida suficient per a l’increment retributiu que està 
aprovat per Llei de Pressupostos, no només a partir de la seua entrada en vigor en 
juliol sinó amb efectes retroactius, des de gener, no tenia la seguretat que tindríem la 
consignació pressupostària; per tant una vegada tinc la seguretat que els 
pressupostos eixiran endavant, esperem que siga així, i tenint en compte que 
preveuen l’increment global retributiu, no només des del mes de setembre sinó amb 
efectes retroactius, i que pertoca per llei cobrar-ho als funcionaris, per això es porta 
la proposta, perquè és competència del Ple alçar aquesta objecció de legalitat.” 
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 Sr. Peiró Sanchis: “Entenc que aquesta proposta la té ja pactada, perquè ve com a 

despatx extraordinari, supose que l’haurà pactada amb algú per a tindre via lliure; 
com diu vosté sempre necessita tindre-ho pactat prèviament, perquè isca endavant; 
supose que serà així. Jo he estat mirant l’informe de la Sra. Interventora municipal, 
quan diu que en principi hi ha una objecció de legalitat perquè en juliol la llei ens 
diu que s’ha de pagar l’1.5% als funcionaris, amb efectes de l’1 de gener de 2018, 
estem parlant del començament d’any, i que després hi ha un 0.25% que s’acumula a 
partir de juliol. La meua pregunta és, aquesta modificació, que en alguns casos, fins 
i tot per a algun regidor amb molta responsabilitat, ha dit que els funcionaris no 
cobraven perquè no estaven aprovats els pressupostos, això entenc que no és cert, 
veritat? Perquè pot haver una modificació pressupostària per dotar aqueixa partida 
de personal, per a poder, des del capítol I, pagar els endarreriments als funcionaris 
sense que s’aprove el pressupost? Aqueixa és la meua pregunta fàcil que fai a la Sra. 
Interventora; perquè en el seu informe diu atés que no estan aprovats els 
pressupostos, però com que ningú ha plantejat una modificació del pressupost, i com 
que he demanat informes a recursos humans i no m’han sabut esclarir, ho dic així en 
un llenguatge perquè la gent m’entenga, si hi ha diners o no hi ha diners, això és el 
que diu la interventora, atés que aqueixes tres situacions, o el pressupost, o una 
modificació, o no m’han sabut esclarir si hi ha prou diners per pagar-ho, atés això 
faig l’objecció de legalitat i sol·licite que s’esperen, ja que no ha hagut cap 
modificació pressupostària que hauria pogut haver, supose, entenc que podria haver 
hagut una modificació pressupostària, i hauria cobert perfectament el pagament als 
funcionaris. Per què des del Grup Municipal de Compromís culpa a Projecte 
Ciutadans que nosaltres som els responsables del fet que els funcionaris no cobren 
els endarreriments; perquè nosaltres no hem volgut aprovar els pressupostos. Això 
ha eixit en alguns mitjans de comunicació. És tan especial i tan increïble el que es 
diu que les persones; jo entenc que la interventora està dient que si vostés hagueren 
fet una modificació del pressupost, segurament en juliol o agost, s’hauria pogut 
pagar, o en setembre. No ha hagut ni una cosa, ni l’altra, ni l’altra. I no ha hagut 
perquè el departament o el regidor d’Hisenda, no ha volgut que n’hi haguera, o no 
ho ha fet. Però per favor, el que un no fa, que no li llance la culpa a la resta dels 
grups municipals, i menys al nostre. És l’única cosa que dic. Nosaltres votarem a 
favor que els funcionaris cobren, l’1.5% i el 0.25%, però aqueixa modificació, i vull 
escoltar-ho, s’hauria pogut fer abans, sense aprovar el pressupost? S’hauria pogut 
pagar als funcionaris sense aprovar el pressupost? Que algú em conteste en aquest 
plenari, perquè si és així, algun regidor d’Hisenda ha dit que els funcionaris no 
cobraven perquè el pressupost no estava aprovat; i perquè per culpa de Projecte no 
s’havia aprovat i no es pagaria als funcionaris. Això és trist i vergonyós.” 

 
 Sr. alcalde: “Per més que alce la veu no ha de tindre més raó, Sr. Peiró. Ho vaig 

explicar en la mesa de negociació i vosté estava davant. Ara li donaré la paraula a la 
interventora. Vosté estava davant i ho va sentir. Sí que s’hauria pogut fer una 
modificació, agarrant diners de despesa corrent, d’altres partides. Bloquejant 
partides de despesa, que ja no arriben a final, com ara esports; d’esports no hauríem 
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pogut agarrar per exemple; sí, bloquejant partides de despesa que responen a 
necessitats necessàries, i agarrant els diners d’ahí; òbviament a finals d’any, si no 
s’haguera aprovat el pressupost s’hauria d’haver fet una modificació d’aqueix tipus. 
En cap moment es va dir per culpa seua que no cobraven els endarreriments. Van dir 
que era perquè no aprovàvem el pressupost, perquè el pressupost inclou els diners 
suficients per fer front a aqueixa obligació. A vosté li hauria agradat que li llevaren 
diners de les seues delegacions, amb necessitats? No. Ja està. Estàvem esperant 
l’aprovació del pressupost, perquè com diu la tècnica de Recursos Humans, no sap 
d’on agarrar els diners del capítol I de personal. Ara, si la Sra. interventora vol 
esclarir alguna cosa.” 

 
 
 Sra. interventora: “No tinc res a esclarir. En l’informe es parla clarament de les 

tres possibilitats per fer front a la diferència. No tinc més a esclarir, perquè crec que 
l’informe està suficientment clar.” 

 
 
 Sr. Peiró Sanchis: “Simplement donar les gràcies a la Intervenció per l’aclariment.” 
 
 
 Sr. Canet Llidó: “Òbviament que es pot fer sempre una modificació pressupostària. 

Això, qualsevol persona que ostente la condició de regidor o regidora ho ha de 
saber. Clar que es pot fer una modificació pressupostària; però jo faig la següent 
pregunta, quan es fa una modificació pressupostària, els diners d’on ixen? D’una 
maquineta que la poses en marxa i trau diners? O ixen d’una altra aplicació 
pressupostària? Jo crec que tots els qui estem ací tenim el sentit comú suficient per 
saber que si fem una modificació pressupostària, evidentment llevem diners d’un 
lloc i els posem en l’altre. Per a atendre una despesa de 180.000 euros, calia minorar 
partides de despesa corrent, com ha indicat el Sr. alcalde, per valor de de 180.000 
euros, és a dir minorar el capítol II, o el capítol VI, o el capítol IV, o el que siga, per 
atendre la necessitat que es plantejava nova, a conseqüència d’haver aprovat els 
pressupostos generals de l’estat, de l’increment de la massa salarial dels treballadors 
i treballadores d’aquest ajuntament. Podia haver-se fet? Podia haver-se fet això. 
Podia haver-se tret la licitació dels contractes fent modificacions pressupostàries? 
Sí. Podia haver-se resolt la situació de la partida d’esports fent modificacions 
pressupostàries? Sí. Podia haver-se tret les subvencions a clubs esportius fent 
modificacions pressupostàries? Sí. Podien haver-se atés totes les qüestions 
necessàries que hi havia en el pressupost? Per a fer modificacions pressupostàries de 
tot, no; perquè no hi havia ingressos suficients en el pressupost prorrogat de 2017 
per a 2018 per a poder atendre totes aqueixes qüestions. És a dir l’única fórmula per 
poder atendre totes aqueixes qüestions, sense menyscabar l’autonomia de cadascun 
des regidors i regidores delegats d’aquest ajuntament, sense llevar-los i barrar-los les 
seues partides, era fer el que vam fer en el pressupost de l’exercici 2017, incorporar 
l’increment que suposa, l’increment de la massa salarial que els pressupostos 
generals de l’estat ens diuen; que és el que s’ha fet en la proposta de pressupost que 
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s’ha portat hui. Podia haver-se fet d’una altra forma? Sí. Llevant diners a les 
partides, sí. Podia haver-se tret la licitació dels contractes de recollida de residus 
sòlids urbans, de neteges viàries, de neteja de l’arena de la platja? Sí. Llevant diners 
a les altres partides. Si anem minorant els diners de totes les altres partides, sí. Ara 
bé, probablement això hauria deixat la situació de cadascun dels regidors i regidores 
delegats d’aquest ajuntament sense poder fer res més; i moltes coses importants no 
es podrien haver atés per culpa d’haver-ho fet d’una forma que ens llevava 
l’oportunitat d’incorporar ingressos que coneixíem que podríem tindre de més si 
aprovàvem un pressupost en 2018.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Simplement dir una cosa. Jo no sé si el Sr. regidor d’Hisenda 

s’ha llegit l’informe de la Intervenció; entenc que sí, per suposat, perquè és la seua 
obligació; però l’informe de la interventora diu que Recursos Humans no li ha 
esclarit quants diners hi ha de sobrants en el capítol I. Amb les baixes que hi ha, 
amb les jubilacions, no li ho han esclarit. No li ho han esclarit, i li ho diu la Sra. 
interventora. No em donen dades suficients per tindre clar si hi ha suficients diners 
en el capítol I, que a la millor sí que n’hi havia; inclús, algunes vegades li puc 
assegurar que vosté ha barrat partides de les meues delegacions, del meu grup 
municipal, com ara platges, sense demanar cap autorització al regidor competent. 
Aqueixa ha sigut la seua lleialtat política, i la nostra de callar quan ho ha fet, per no 
tindre problemes amb vosté.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Si vosté es refereix a una retenció de crèdit per a una qüestió de 

platges, té vosté raó. Si és cert que la regidora delegada de Platges em va indicar que 
ella no n’estava d’acord, i la reserva de crèdit es va desfer, tot i que atenia una 
necessitat de platges, també és cert. Si fa referència a això.” 

 
 
Acabada la votació, en el torn d’explicació de vot, es produeix la manifestació que tot 
seguit s’indica: 
 
 
 Sra. Morell Gómez: “És senzilla l’explicació de vot. Nosaltres no tenim res en 

contra, i a més és una qüestió de llei, que els funcionaris cobren els que els pertoca; 
d’això nosaltres no discutirem. Però és cert que nosaltres tampoc ens sentim 
responsables que a dia de hui el pressupost municipal no estiga aprovat; i tampoc si 
haguera sigut possible fer una modificació de crèdit, que s’haguera fet. No som 
responsables d’aquest tipus de coses; de fet no ens agrada molt els alçament de les 
objeccions de legalitat, i sobretot si tenen solució, com era haver presentat i aprovat 
el pressupost el més aviat possible. Per tant la nostra abstenció és més pel tema de la 
forma de l’aprovació del pressupost, que el contingut que per suposat és una cosa de 
llei i els correspon, i en això nosaltres estem a favor.” 

 
 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 43 

 
 
PRECS I PREGUNTES. 
 
 
En aquest apartat de l’ordre del dia es produeixen les manifestacions que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sr. Mengual Manzanares: “Com a portaveu de qualsevol grup, i en aquest cas del 

Grup Socialista, i haguera sigut qualsevol regidor, agrair el temps i l’esforç als dos 
regidors que han eixit, o els han tirat, o a mitges, del govern. Fóra qui fóra li donaria 
les gràcies per l’esforç, perquè a la fi el temps d’un regidor, m’agrade més o 
m’agrade menys com ho ha realitzat, crec que s’ha de fer. Personalment, al Sr. Oltra 
agrair-li molt el tracte que ha tingut sempre amb mi, un tracte més que cordial. I un 
prec, segurament a tots, a mi el primer i especialment als membres del govern, o 
col·laboradors, o socis, o que cadascú li pose la semàntica que vulga; no ha sigut 
una legislatura gens fabulosa; més bé ha sigut una legislatura, i jo sóc còmplice, i 
com a membre de la corporació, un poc menys que el govern, però sóc responsable; 
ha sigut o està sent una legislatura molt trista. Entenc també, cada vegada que eixim 
en premsa, les notícies dolen en l’ànima ser membre de la corporació i ser ciutadà 
d’Oliva –la gran majoria, que no n’hi ha altres que són positives, evidentment– ens 
queden set mesos de legislatura, demane responsabilitat per part de tots. 
Evidentment hi haurà debat i hi haurà tensions, però que siguen tensions polítiques, i 
que siguen tensions pel fet que estem més o menys d’acord, en unes propostes o 
altres; que no siguen les notícies que per exemple ixen el cap de setmana, respecte al 
tema de les pebreres, o a les xarxes socials que es critica si ens han dit o no ens han 
dit del mercat; que intentem millorar entre tots si es pot, però després del que hem 
vist, ara ja no ho sé. Intentem entre tots ja no millorar la nostra amistat o la relació 
perquè ho veig complicat, encara que anem dient que les tensions en el govern 
faltava eixir a la llum i així ha sigut, però intentem respectar-nos al màxim si és 
possible, i en els actes intentar estar mitjanament a l’altura, perquè al final la imatge 
del poble, encara que no ens adonem, som nosaltres, som la representació del 
municipi; i si és possible, durant aquestos set mesos, que a més hi haurà pel mig una 
campanya electoral, us pregue i em pregue que intentem, almenys, guardar les 
formes, i donar una imatge mitjanament noble del nostre municipi.” 

 
 
 Sr. Morera Romaguera: “Què passa amb la centraleta que rep les telefonades de 

l’ajuntament? Criden vostés, com un ciutadà d’Oliva, i comproven el resultat. 
Després d’escoltar les locucions gravades, si sap l’extensió marque-la, i si no la sap 
espere; i la gent es queda esperant. Silenci total. No podem donar un pèssim servei a 
qualsevol persona que necessite preguntar per alguna tràmit, o parlar amb tècnics, o 
responsables dels departaments. Demane, per favor, que aquesta falta d’atenció a la 
ciutadania es resolga i donen una solució.” 
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 Sra. Tomás Doménech: “No anem a entrar en els uts i ets dels seus conflictes; el 
que passa és que em crida molt l’atenció la intervenció del Sr. Blai, que culpa la 
maquinària administrativa, recordant que vosté és funcionari en excedència; té un 
passat com a funcionari, i el seu futur, que algun dia tornarà, ja vorem com és de 
diligent. No pot culpar de les seues caigudes i frustracions, és totalment injust; i 
tampoc pot abanderar ara el que no ha fet durant tres anys.” 

 
 Sr. alcalde: “Sra. Tomás, estem en precs i preguntes. Acabarà amb un prec, o una 

pregunta? És que si no desvirtuem. Si té precs o pregunta continue.” 
 
 Sra. Tomás Doménech: “Simplement el prec que pense que s’ha plagiat el nostre 

discurs, que vostés no han fet res en el tema de personal per organitzar-lo. Ara 
sembla ser que des de fora l’organitzarà.” 

 
 Sr. Oltra Mestre: “Jo només volia fer-li a vosté una pregunta, per esclarir; de veres 

que no té cap altre sentit. Vosté ha resumit que nosaltres hem treballat bé. Que no 
hem treballat malament. Vosté ha dit que ha tingut unes reunions per arribar a un 
consens en el pressupost, en les quals el nostre grup no ha estat convidat en cap 
moment; vull deixar-ho clar que nosaltres no hem estat en aqueixes reunions. 
Després de tot això que vosté ha dit, vosté ens va cessar. La pregunta és si vosté s’ha 
plegat a la voluntat d’algun partit polític de l’oposició, o d’alguns que li han exigit 
els nostres càrrecs o els nostres caps? Perquè si no, no veig un altre raonament.” 

 
 Sra. Morera Alemany: “M’agradaria preguntar-li a la Sra. regidora de Recursos 

Humans, per què a hores d’ara, a dia de hui, l’auxiliar de Turisme que s’havia 
d’incorporar el dia 1 d’agost, no s’ha pogut incorporar, i a causa d’això és possible 
que l’Oficina de Turisme haja de tancar quan l’auxiliar de Turisme s’agarre les 
vacances. Ho hem sol·licitat en diverses ocasions; sabem que hi ha una objecció que 
pot alçar el plenari, sabem que s’han de preparar uns diners perquè la contractació es 
puga portar endavant, i resulta que estem parlant que anem sobrats. Vull saber per 
què aqueix lloc no s’ha cobert i per què aquesta situació en el Departament de 
Turisme, de falta de recursos humans. També m’agradaria preguntar-li al regidor 
d’Hisenda per aquesta factura de quasi 11.000 euros de primers d’any, si com que 
falten diners per poder pagar a proveïdors, dels quals jo tenia reservats aquestos 
diners per fer front a aquestes factures, si seran capaços de dir que estic en fallida i 
no puc pagar-los. S’ha sol·licitat també en diverses ocasions, que se solucione, que 
se’m posen aquestos diners que s’han agarrat de la meua partida, a pesar d’estar jo 
en contra, i fer aquesta despesa d’aquesta factura.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Aqueixa factura crec que fa referència a una actuació de platges; 

em sembla a mi. No sé si m’equivoca. A bada, ja li vaig explicar que vosté va soltar 
les seues delegacions en un moment determinat, en aqueix moment determinats 
s’havien de prendre decisions i una de les decisions és aqueixa que li vaig explicar. 
També li vaig explicar que a través del pressupost podíem arreglar aqueixes 
situacions, o fins i tot a través d’alguna modificació pressupostària, sempre que amb 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 45 

un clima de col·laboració, la resta de regidors i regidores delegats estigueren 
disposats a facilitar la incorporació d’aqueixa minoració de la partida; però una 
minoració que vosté mateix ha explicat que és de gener, vosté no pot dir que està 
acabant l’exercici sense tindre en compte que això ho té vosté en la seua partida. Té 
la despesa en la seua partida. Evidentment que no. Té la despesa, però un ha 
d’efectuar el seu pressupost en funció d’allò que té, i si no ho té no pot dir que ha 
d’atendre a proveïdors que l’exercici passat no es va atendre des de la Delegació de 
Platges, i ahí està la liquidació per poder-ho comprovar, si vopsté enguany ha fet 
una major despesa, tenint ja aqueixa despesa a compte, la responsabilitat en tot cas 
serà seua. Jo en cap moment l’he acusada a vosté de res.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Jo he de contestar la pregunta de la Sra. Tomás.” 
 
 Sr. alcalde: “Jo no entenc que haja fet cap pregunta.” 
 
 Sr. Peiró Sanchis: “Ha dit que si ho anava a solucionar el tema de l’administració, 

perquè jo sóc funcionari des de fora.” 
 
 Sr. alcalde: “Sr. Peiró, entenc que no ha hagut cap pregunta sobre cap tema de 

gestió” 
 
 Sr. Peiró Sanchis: “Li puc dir que no porte totes les delegacions d’aquest 

ajuntament.” 
 
 Sr. alcalde: “El tema de l’auxiliar de Turisme, vull que sàpiga vosté que no només 

té vosté personal que no s’ha substituït per dificultats pressupostàries. N’hi ha més 
departaments, no només vostés. I ja li vaig explicar, que ara que tenim la seguretat 
que tindrem un pressupost que incrementarà les partides de Capítol I, ara van a 
desbloquejar-se moltíssimes baixes; moltíssimes tampoc, algunes de les baixes, com 
ara a Benestar social, al seu departament, jo mateix he tingut el funcionari de baixa i 
mai es cobreix; no és només la seua situació. Però en aqeust moment que ja tenim la 
seguretat del pressupost, van a desbloquejar-se determinades contractacions, algunes 
que considerava més prioritàries ja s’han desbloquejat i continuaran desbloquejant-
se’n. Respecte a la preguna que ha fet vosté, sr. Oltra, ja li dic que no. Li ho vaig 
explicar i li ho vaig explicar per escrit. Vostés no estan convidats a les reunions 
perquè vostés, negre sobre blanc, en un article d’opinió van dir que no parlarien del 
pressupost si no era en un òrgan col·legiat; no ho estic inventant, que ho van dir 
vostés negre sobre blanc; en una comissió informativa. Nosaltres no hem convocat 
comissió informativa fins a hui; hem convocat altres reunions. La informació que 
hem anat passant-los als diferents grups, vostés la tenien ja; i vostés van dir, i van 
manifestar en un article d’opinió –no em diga que no, està escrit– que vostés fins que 
no se convocara la comissió informativa com a òrgan col·legiat, que ens van repassar la 
llei que ja ens sabíem, que vostés no entrarien a parlar del pressupost si no era en un 
òrgan col·legiat. No ha hagut cap altre òrgan col·legiat més enllà que el de hui. Per això 
no estaven convidats, perquè ho van dir, que vostés no parlarien si no era en un 
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òrgan col·legiat. Llija vosté l’article. Llija’l i vorà. Respecte a la centraleta té vosté 
tota la raó, Sr. Morera. Estem treballant per canviar el sistema, perquè després de 
diverses gestions perquè el sistema actual funcione, no funciona i anem a canviar 
totalment el sistema, perquè efectivament li done la raó, la gent es queixa moltíssim, 
i amb tota la raó, perquè la centraleta no funciona i és molt frustrant per a la gent.” 

 
 Sra. Morera Alemany: “M’ha acusat de mala gestió el regidor d’Hisenda.” 
 
 Sr. alcalde: “No. Li ha contestat.” 
 
 Sra. Morera Alemany: “Resulta que jo faig una previsió d’uns diners en la meua 

partida, es paga una factura que jo no ho concent, que no vull que es pague la 
factura amb els meus diners, em falten aqueixos diners i és una mala gestió meua? 
Per favor. Explique-m’ho perquè a la millor sóc jo que no arribe a entendre. Però uns 
diners que es paguen; per a una cosa de platges? Sí clar. Faltaria que fóra per a la 
lluna, no es podria pagar de la meua partida de platges. Però en platges es poden efectuar 
despeses de les quals jo no estic d’acord que es facen. Aqueixa és la qüestió. Per 
suposat que són de platges. És que si no fóra de platges vosté no hauria pogut agarrar els 
diners d’ahí, perquè sí. Però que em diga a mi, de tantes vegades que li he sol·licita 
que em torne aqueisos diners que són necessaris per pagar als proveïdors, que a més 
tinga la cara de dir-me que és una mala gestió meua. Fins ahí podíem arribar.” 

 
 Sr. alcalde: “Sra. Morera , no aporta vosté res que no li haja contestat el Sr. Canet. 

Això no obstant, pot contestar sr. Canet.” 
 
 Sr. Canet Llidó: “Més que contestar vaig a tornar a dir el que ja he dit, per si ha 

donat lloc a cap confusió. Jo el que he explicat és que si un regidor delegat gestiona 
la seua partida, que comença a gestionar-se en gener i té una factura en gener d’una 
despesa, totes aquelles despeses que vindran després ja tenen en compte aqueixa 
despesa que s’ha efectuar; i si s’acaba l’exercici amb dificultats pressupostàries no 
és a conseqüència d’aqueixa factura; és conseqüència d’altres decisions que s’han 
anat prenent en febrer, març, abril, etc. A banda d’això jo li he comparat la 
liquidació de 2017 per entendre, si realment la partida necessitava realment 
d’aqueixos ingressos a l’hora de configurar el pressupost. Simplement he dit això.” 

 
I no havent més assumptes a tractar, el senyor president alça la sessió a l’hora 
assenyalada a l’encapçalament; de tot el que com a secretària done fe. 
 
  Vist i plau 
 El president 


